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1.  Åben spørgetid (2022-0142136)
Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Intet.
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2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2022-0142138)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af de seneste lokaludvalgsmøder og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Sekretariatet indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 10. marts 2022
(eftersendes).

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af det konstituerende møde i lokaludvalget den 7. april
2022 (eftersendes).

3. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af det ordinære møde i lokaludvalget den 7. april
2022 (eftersendes).

4. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referaterne af lokaludvalgsmøderne den 10. marts og 7. april
2022. Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Intet.

Beslutning

1. Referaterne af lokaludvalgsmøderne den 10. marts og 7. april 2022 var ikke offentliggjort, hvorfor
punktet blev udsat til mødet den 9. juni 2022.

2. Lokaludvalget godkendte at behandle en tillægsdagsorden med punktet "Overborgmesteren
kommer på besøg" efter behandlingen af dagsordenens punkt 2.

3. Lokaludvalget tog til efterretning, at punkt 21 "Forretningsorden for Indre By Lokaludvalg"
udsættes til mødet den 9. juni 2022.

4. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte ændringer.
5. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 godkendte lokaludvalget indstillingerne i

følgende sager:
15. Trafikken i gaderne sydøst for Nørreport
16. Udeserveringer på smalle fortov i Middelalderbyen
18. Støtte til aktiviteter i Tour de France-ugen
19. Puljeansøgninger, maj 2022
20. Status på lokaludvalgets pulje, maj 2022.
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3.  Bredgade (2022-0114481)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte og beslutte, om det skal bemyndige formanden til at skrive til
Teknik- og Miljøudvalget, at lokaludvalget ønsker en bredere cykelsti i Bredgade.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det skal følge medlemsforslaget, som fremgår
af afsnittet "Problemstilling", og bemyndige formanden til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget,
at lokaludvalget ønsker en bredere cykelsti i Bredgade.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Niels Kongshaug:

"Mit punkt om bredere cykelstier blev behandlet kort på byudviklingsmødet. Kjeld (Kjeld  A. Larsen)
henviste det til almindelig behandling på et lokaludvalgsmøde. Det gør jeg så nu.

Punktet er, at kommunen ikke kan finde en teknisk løsning, så cykelstien bliver bredere, samtidig
med at antallet af cyklende falder. De to ting hænger sammen, fordi cykelstien er farlig og skræmmer
cyklende væk.

Jeg har nogle forslag. Mit forslag er, at lokaludvalget vedtager, at vi ønsker en bredere cykelsti, og at
vi forelægger det for Teknik- og Miljøudvalget snarest muligt."

 

Niels Kongshaug henviser til en mail, som han den 23. marts 2022 sendte til lokaludvalgets
Byudviklingsgruppe. Uddrag fra mailen:

"Her er nogle billeder, som illustration til min pointe. Den er, at cykelstien kunne være gjort bredere
uden andet end nytænkning, eller en dialog med Indre By Lokaludvalg om vores bydels problemer. 

Historisk er sagen den, at der kom cykelstier i Bredgade og Store Kongensgade efter en del protester
bl.a. fra politiet. Da de så var bygget alligevel, blev der lavet et stort regnvandsprojekt efter
omfattende vandskader bl.a. hos min A/B og Idas Davidsen, der holdt lukket i flere år. 

Derpå opdagede Teknik- og Miljøforvaltningen, at cykelstierne var for smalle, og de laver stien i Store
Kongensgade bredere, en masse spildte penge, men det det jo nemt at sige bagefter.
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Men cykelstien i Bredgade skete der ikke noget med. Mit gæt er, at der er nogle normer og
tankegange i Teknik- og Miljøforvaltningen, bl.a. at cykelstier skal være hævet over vejbanen, og
ligge under fortovet. På grund af den brede jernrist over regnvandsbrønden, vidste Teknik- og
Miljøforvaltningen ikke, hvordan dette kunne ske i Bredgade.

Min pointe (-r) er, at 

cykelstier ikke SKAL være højere oppe end vejbaner, de skal blot være adskilte.
en skrå cykelsti er ikke god
riste kan man godt cykle på

Mine billeder viser, hvordan man andre steder, bl.a. Holland, adskiller biler og cyklister.

Billedernes titler fortæller billedernes indhold.

Jeg sender billederne så alle har dem på jeres computere og så alle kan se dem tydeligt. I morgen
kan vi så tale om, hvad vi kan gøre, for at få en bredere cykelsti i Bredgade.

Og læs her: https://www.magasinetkbh.dk/indhold/faerre-cykler-kobenhavn. (Grunden til at der cykler
færre nu, er bl.a at cykelstien i Bredgade er så dårlig.)"

Billederne, som Niels Kongshaug omtaler, ses i bilaget.

Løsning

Sekretariatet foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om det skal følge medlemsforslaget og
bemyndige formanden til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget, at lokaludvalget ønsker en bredere
cykelsti i Bredgade.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af lokaludvalgets beslutning.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede, om det skal følge medlemsforslaget, som fremgår af afsnittet
"Problemstilling". Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

Lokaludvalget skal bede om foretræde for Teknik- og Miljøudvalget om den trafikale
situation i Bredgade.
Der er kø i Bredgade.
Kommunen skal få flere til at cykle, men cykelstien i Bredgade er smal.
Cykelstier skal være i eget tracé og ikke være på niveau med kørebanen.
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Af- og pålæsning på cykelstier er et problem.
Lokaludvalget skal ikke følge medlemsforslaget.
Der skal ikke være for store niveauspring mellem kørebane, cykelsti og fortov.
Lokaludvalget bør drøfte og tage beslutning om, hvordan cykelstier som princip skal
indrettes, herunder fx hvordan afløbsriste placeres på cykelstierne.
Lokaludvalget kan tale med projektlederen i forvaltningen, som stod for cykelstiprojektet i
Bredgade.
Man skal passe på fodgængerne. Fx kender turister til fods ikke cykelkulturen i
København.
Der skal ikke ændres noget i Bredgade.
Cyklestierne er sikre, men de bør være mere brede og andre trafikarter på cykelstierne et
problem.
Lokaludvalget bør gøre opmærksom på kapacitetsproblemerne på cykelstierne. Man bør
prioritere plads til cyklister i gaderne. Der bør ses på de anbefalede standarder for
cykelstier.
Cykelstier skal være for cyklister. Andre trafikarter på cykelstierne skaber utryghed.
Der bør være en hastighedsgrænse for den motoriserede trafik på 30 km/t. i Indre By.
Cyklisterne bør væk fra gaderne. De skal have deres egen cykelveje.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget beder Teknik- og
Miljøforvaltningen om et møde om forholdene i Bredgade og om cykelstier generelt.

Bilag
1. Fotos (ikke på papir)
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4.  Genopretning af gadestrækninger (2022-0114513)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at skrive til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og
Miljøforvaltningens direktion om gadegenopretninger.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og
Miljøforvaltningens direktion om gadegenopretninger, der fremgår af løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Denne sag var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 7. april 2022, men blev udsat. Teksten
er ændret.

 

Dialog

I et møde den 8. marts 2022 orienterede Teknik- og Miljøforvaltningen lokaludvalget om forestående
genopretning af gadestrækninger. Adelgade var blandt de gadestrækninger, der i år stod for at skulle
genoprettes.

I samme møde og i dialogen i lokaludvalgets møde den 10. marts 2022 med en direktør fra Teknik-
og Miljøforvaltningen gav flere lokaludvalgsmedlemmer udtryk for, at forvaltningens
1:1-gadegenopretning er for ufleksibel, og hverken giver forvaltningens medarbejderne mulighed for
at tænke selvstændigt eller have en dialog med borgerne om genopretningsprojekterne.

Derudover har lokaludvalgsmedlemmer ved forskellige lejligheder givet udtryk for, at de ikke forstår
økonomien i gadegenopretningsprojekter, særligt for så vidt angår strækninger med brosten under
asfalten.

Orientering fra Teknik- og Miljøforvaltningen 22. marts 2022

Den 23. marts 2022 skrev sekretariatet til lokaludvalget:

"Teknik- og Miljøforvaltningen har i går oplyst, at gadegenopretningsprojekter med brosten under
asfalt, der blev omtalt i mødet den 8. marts 2022 mellem lokaludvalget og Teknik- og
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Miljøforvaltningen, skal undersøges nærmere. Konkret drejer det sig om Adelgade etape 5, 6 og 7.
Teknik- og Miljøforvaltningen orienterer lokaludvalget, når der er nyt i sagen.

Teknik- og Miljøforvaltningen har også oplyst, at Slots- og Kulturstyrelsen skrev til forvaltningen den
8. februar 2022 om den igangværende fredningssag i Nyboder, at der i fredningsomfanget står, at
afgrænsningen består af bebyggelsen og de tilstødende gader. Styrelsen opfatter altså ikke fortove
og gadeareal på Adelgade, Dronningens Tværgade og Borgergade som en del af fredningen.

I kan læse om fredningssagen her: https://slks.dk/fredningen-af-nyboder-bliver-udvidet

Endelig har Teknik- og Miljøforvaltningen oplyst, at den planlagte udskiftning af slidunderlaget i Sankt
Pauls Gade er udsat indtil videre."

 

Teknik- og Miljøforvaltningens svar dateret 31. marts 2022 til Lean Milo

Den 23. marts 2022 stillede Lean Milo spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. status på
gadegenopretningen i Adelgade.  Lean Milo modtog den 8. april 2022 svar dateret den 31. marts
2022 fra Teknik- og Miljøforvaltningen. Svaret ses i bilaget.

 

Udvidet fredning af Nyboder

I januar 2022 besluttede Slots- og Kulturstyrelsen at udvide den nuværende bygningsfredning af
Nyboder. Fredningen skal styrke bevaringen af området som historisk vidnesbyrd og fortællingen om
Københavns udvikling de sidste 500 år. Udvidelsen af fredningen sker på baggrund af et
fredningsforslag fra Slots- og Kulturstyrelsen. Med udvidelsen kommer fredningen også til at omfatte
gader og gårdrum omkring de gule bygninger i Nyboder. Læs mere her: Fredningen af Nyboder bliver
udvidet (slks.dk).

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at skrive følgende til Teknik- og
Miljøudvalget og til Teknik- og Miljøforvaltningens direktion:

 

"I fortsættelse af Indre By Lokaludvalgs dialog med Teknik- og Miljøforvaltningen om
gadegenopretninger i Nyboder-kvarteret:

Lokaludvalget ønsker, at Adelgade (etape 5, 6 og 7) brostenlægges. Er der ikke brosten under etape
5, skal der findes budget til at få udlagt brosten, så vi får et sammenhængende kvarter. Det vil være i
overensstemmelse med Slots- og Kulturstyrelsens seneste fredninger af gadearealer i kvarteret og
med Borgerrepræsentations ønske om, at gader renoveres så de taler sammen med de
omkringliggende bygninger.
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Lokaludvalget ønsker, at sidegader og mindre befærdede strækninger i Nyboder-kvarteret bliver
brostensbelagt ved fremtidige renoveringer. For cyklister skal der være cykelbaner bestående af
slebne brosten.

Lokaludvalget gør opmærksom på, at Gernersgade mellem Rigensgade og Borgergade kunne
brostensbelægges til et budget på 1.3 mio. kr. (se det vedlagte tilbud). Der er i tilbuddet taget højde
for det udgangspunkt, der var før Teknik- og Miljøforvaltningen lagde asfalt - nemlig at asfalten skal
fjernes, og underlaget udlagt, klar til brosten. Tilbuddet forudsætter, at asfalten fjernes af Teknik- og
Miljøforvaltningen og gør underlaget klar til brosten. 

Lokaludvalget ønsker at få tilsendt budgettet, der blev fremlagt for Teknik- og Miljøudvalget i
forbindelse med beslutningsgrundlaget for, om man ønskede at reetablere Gernersgade med
brosten. Årsagen er at der ved henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen og i medierne refereres
til forskellige budgetter, som er fra alt mellem 5.5 mio. kr. til 16 mio. kr. Vi vil vide hvilket grundlag I
som politikere har haft for at vurdere, om Gernersgade skulle reetableres med eller uden brosten. 

 

Lokaludvalget beder om, at forvaltningens tilgang til gadegenopretning ændres,

så gadegenopretninger ses i sammenhæng med husene og kvarteret, gaderne ligger i.
Gadegenopretningen skal give merværdi for kvarteret.
så brosten er førstevalg i gader i kulturmiljøer fra tiden, hvor gader var brostensbelagte. Der vil
være strækninger med gennemkørende trafik, hvor det ikke vil være hensigtsmæssigt med
brosten. Lokaludvalget og de lokale borgere bør involveres ved vurderingen af dette.

så brosten er førstevalg i gader med fredede eller bevaringsværdige ejendomme. Der vil være
strækninger med gennemkørende trafik, hvor det ikke vil være hensigtsmæssigt med brosten.
Lokaludvalget og de lokale borgere bør involveres ved vurderingen af dette.
så gadegenopretninger i gader med brosten - også brosten under asfalt - sker efter en
vurdering af, hvordan brosten i gaden bevares og eventuelt anvendes som kørebane.
så gadegenopretninger sker efter forudgående dialog med beboere og erhvervsdrivende i
kvarteret, 

om hvordan gadegenopretningen håndteres og herunder om hvordan eventuelle brosten i
gaden kan bevares og anvendes til kørebane
om andre tiltag i forbindelse med gadegenopretningen, som kan give merværdi for
kvarteret, fx flere affaldsspande og cykelstativer, flere træer og andet grønt, forberedelse
til fibernet, forberedelse til ladestandere til el-biler osv.

 

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Formanden skriver til Teknik- og Miljøudvalget og til Teknik- og Miljøforvaltningens direktion.

Beslutning

1. Tiltrådte ændringsforslag til det foreslåede brev:
Stillet af Lise Brink Andersen: Forslag om, at Adelgade begrønnes mellem
Dronningegården og Gothersgade.
Stillet af Peter Muschinsky: Forslag om, at hastighedsgrænsen for motoriseret trafik i
gader med brosten er 20 km/t, så støjgener mindskes.
Stillet af Sven Perdrup: Forslag om, at når der lægges nye brosten i en gade med
brosten, skal det være brosten af samme type som de eksisterende brosten.
Stillet af Sven Perdrup: Bemærkning om, at reparationer af gader med brosten
forekommer tilfældig, og at det ikke er i orden at erstatte manglende brosten med asfalt.
Stillet af Nicolai Neergaard: Forslag om, at slebne brosten ikke lægges i gader med en
historie eller hvor det ikke harmonerer med æstetikken i gaden.
Stillet af Nicolai Neergaard: Forslag om, at genopretning af gadestrækninger skal omfatte
begrønning af gaderne i det omfang, det er muligt.
Stillet af Anton Skovle: Bemærkning om, at gaderenholdelsen forårsager, at brosten
løsner sig fra overfladen.

2. Lokaludvalget godkendte brevet til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og Miljøforvaltningens
direktion om gadegenopretninger, der fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte
ændringsforslag.

Bilag
1. Teknik- og Miljøforvaltningens svar den 31. marts 2022 om status pa genopretningen i Adelgade
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5.  Sikre skoleveje: Kørselsforbud (2022-0142109)

 Indre By Lokaludvalg skal beslutte at meddele Teknik- og Miljøforvaltningen, at lokaludvalget ikke
har bemærkninger til de kørselsforbud ved skoler i Indre By, som forvaltningen foreslår.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg meddeler Teknik- og Miljøforvaltningen,
1. at lokaludvalget ikke har bemærkninger til de kørselsforbud ved skoler i Indre By, som

forvaltningen foreslår.
2. at lokaludvalget foreslår, at man overvejer  en nedsættelse af hastigheden ved de skoler,

hvor kørselsforbud ikke er muligt. 
 
Se forvaltningens forslag i bilaget. Bemærk, at tre af forslagene angår skoler i Christianshavns
Lokaludvalgs område: 

Christianshavns Skole
Christianshavns Døttreskole
Den Frie Fakkel

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen skrev den 31. marts 2022, at forvaltningen har fået har fået bevilget
penge at sikre skolevejene omkring alle Københavns Kommunes skoler. Projektet omhandler
trafikale tiltag, som kan begrænse al motorkørsel omkring skolerne, således at de gående og
cyklende skolebørn frit og trygt kan færdes. Det omhandler derfor indkørselsforbud ved folkeskolerne
i tidsrummet kl. 7.30-8.30. Det kan dog også i nogen tilfælde betyde andre mindre tiltag såsom
standsningsforbud, vigepligt, nedlæggelse af parkeringspladser m.m. Det er dog primært
kørselsforbud, som skal begrænse al bilisme ved flere veje omkring skolen  enten i større eller
mindre grad al afhængigt af mulighedsrummet. Forvaltningen har erfaret ved tidligere forsøg, at det
giver en positiv effekt for børnene, således de lettere kan overskue trafikken.

Indkørselsforbuddet vil ikke påvirke naboernes hjemvendelse, da de skal have vejadgang til deres
bolig døgnet rundt. Det vil dog fremgå på oversigtskort, hvorfra de vil kunne komme hjem med
undertavlen Beboerkørsel tilladt , da dette muligvis kan ændre deres sædvanlige rute hjem.

Det er et tiltag, der på nuværende tidspunkt tidligere er etableret ved enkelte skoler, men nu skal
udbredes yderligere som en del af Budget 2021. En del af bevillingen omhandler i første omgang en
bydækkende screening af alle folkeskoler både privat, kommunale og specialskoler, hvorefter
forvaltningen vil skulle søge yderligere bevilling til udførelse og etablering.
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Forvaltningen har tidligere været i dialog med naboer til skolerne, bekymrede forældre,
skolebestyrelse osv. som oplever problemerne på nært hold ved og omkring de respektive skoler.
Forvaltningen ønsker at få lokaludvalgets input til de oversigtsforhold, som de på nuværende
tidspunkt har udarbejdet  dog med forbehold for ændringer.

Forvaltningen har tidligere været i dialog med naboer til skolerne, bekymrede forældre,
skolebestyrelse osv. som oplever problemerne på nært hold ved og omkring de respektive skoler.
Forvaltningen ønsker at få lokaludvalgets input til de oversigtsforhold, som de på nuværende
tidspunkt har udarbejdet  dog med forbehold for ændringer.

Forvaltningen ser ikke umiddelbart mulighed for at foretage ændringer alle steder. Det gælder fx hvor
der er store trafikerede veje.

I bilaget ses kort over forholdene ved følgende skoler i Indre By Lokaludvalgs område, idet de øvrige
skoler i bilaget ligger i Christianshavns Lokaludvalgs område:

Den Classenske Legatskole
Nyboder Skole
Sølvgades Skole
Øster Farimagsgades Skole
Bording Friskole
Det Kgl. Vajsenhus Skole
Institut Sankt Joseph
Krebs Skole
Læseskolen v/den Kgl. Ballet
Z. Zahles Gymnasieskole
N. Zahles Seminarskole
Skt. Petri Skole
Øbro Fri Skole.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget meddeler forvaltningen,

at lokaludvalget ikke har bemærkninger til de kørselsforbud ved skoler i Indre By, som
forvaltningen foreslår.
at lokaludvalget foreslår, at man overvejer en nedsættelse af hastigheden ved de skoler, hvor
kørselsforbud ikke er muligt. 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet orienterer Teknik- og Miljøforvaltningen om lokaludvalgets beslutning.
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Teknik- og Miljøforvaltningen understreger, at det kun er tale om en screening og ikke nødvendigvis
endegyldige trafikale ændringer endnu.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget tiltrådte følgende ændringsforslag til indstillingen: 
Stillet af Bent Lohmann: Forslag om, at forvaltningen skal overveje en nedsættelse af
hastigheden ved de skoler, hvor kørselsforbud ikke er muligt.
Stillet af Gunna Starck: Bemærkning om, at planen om at etablere et parkeringsanlæg på
Dantes Plads med udkørsel til Vester Voldgade ikke hænger sammen med, at Vester
Voldgade er en skolevej for børnene på Den Classenske Legatskole.
Stillet af Gunna Starck: Forslag om, at indgangen fra Sølvgade til Sølvgades Skole
lukkes, så der kun er indgang til skolen fra Kronprinsessegade.
Stillet af Gunna Starck: Bemærkning om, at mange forældre transporterer deres børn til
Sølvgades Skole i ladcykler.
Stillet af Gunna Starck: Bemærkning om, at der er meget forældretrafik til Den Kgl.
Vajenshus Skole.
Stillet af Kjeld A. Larsen: Bemærkning om, at der er mange børneinstitutioner i Vester
Voldgade-området
Stillet af Kjeld A. Larsen: Bemærkning om, at der jævnligt er grupper af børn i Vester
Voldgade, som skal besøge museer i området.
Stillet af Kjeld A. Larsen: Forslag om, at kørselsforbuddet i Vester Voldgade gælder til kl.
9.00.
Stillet af Kjeld A. Larsen: Forslag om, at der af hensyn til børnene i de små klasser i Den
Classenske Legatskole er kørselsforbud i Vester Voldgade tidligt om eftermiddagen, når
børnene skal hjem.
Stillet af Kjeld A. Larsen: Forslag om, at der foretages trafiktælling i Vester Voldgade og i
sidegaderne til Vester Voldgade.
Stillet af Kjeld A. Larsen: Forslag om, at der foretages forureningsmåling i Vester
Voldgade med henblik på en vurdering af, hvordan trafikken påvirker helbredet for børn
på denne skolevej.
Stillet af Jens Erik Frandsen: Bemærkning om, at det bør undersøges i hvilken grad
skolesammenlægninger fører til øget forældretrafik til skolerne i Indre By, idet
undersøgelsens resultat bør indgå i vurderingen af, hvorvidt Indre By skal have endnu en
folkeskole.
Stillet af Lean Milo: Bemærkning om, at mængden af cyklister i Vester Voldgade er et
problem i forhold til, at gaden er en skolevej. Eksempelvis er det svært at stoppe og stå af
sin cykel pga. cykeltrafikken.
Stillet af Lean Milo: Bemærkning om, at ved Nyboder Skole køre både cyklister og bilister
hurtigt, hvilket gør det usikkert for cyklister at svinge til venstre fra Øster Voldgade til
Kronprinsessegade.
Stillet af Lean Milo: Forslag om, at cykelstierne ved skoler skal reguleres eller omlægges,
så cykeltrafikken kan foregå på skolebørnenes præmisser.
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Stillet af Lean Milo: Bemærkning om, at der på cykelstierne er andre trafikarter end
cyklister.
Stillet af Lean Milo: Forslag om, at trafiksikkerheden ved Sølvgades Skole øges ved at
etablere gennemgående fortov i Kronprinsessegade, så biltrafikken fra sidegaderne, især
Klerkegade, holdes tilbage. Forholdene, som de er nu, er farlig for cyklister.
Stillet af Lean Milo: Forslag om, at der etableres cykelsti i Kronprinsessegade mellem
Sølvgade og Øster Voldgade.
Stillet af Bent Lohmann: Forslag om, at forvaltningen gennemgår skolernes nærområder
med henblik på en vurdering og sikring af forholdene for skolebørn.
Stillet af Lise Brink Andersen: Bemærkning om, at det er cyklisterne, som skaber
usikkerhed for skolebørn på vej til Sølvgades Skole og Nyboder Skole.
Stillet af Sven Perdrup: Forslag om politiovervågning af skoleveje, skiltning af skoleveje
og/eller hvide striber på gade foran skoler, som gør bilister opmærksomme på
skolebørnene.
Stillet af Hans-Henrik T. Ohlsen: Bemærkning om, at forholdene for skolepatruljen ved
Sølvtorvet er farlige.
Stillet af Bent Lohmann: Bemærkning om, at lokaludvalget burde have været hørt om
kørselsforbud omkring den del af Langelinieskolen, som ligger i Indre By Lokaludvalgs
område.

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen, baseret på ovennævnte tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
1. Trafikforhold ved skoler i Indre By og på Christianshavn
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Høringssvar om Sikker By-strategi (2022-0140359)

Indre By Lokaludvalg skal tage resultaterne af lokaludvalgets tryghedsundersøgelse til efterretning
og  drøfte udkastet til kommunens nye Sikker By-strategi. Desuden skal lokaludvalget bemyndige 
Bylivsgruppen til at udarbejde et høringssvar på baggrund af bemærkningerne, der måtte være til
sagen i lokaludvalgets møde den 5. maj 2022.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse om
tryghed (eftersendes)

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter udkastet til kommunens nye Sikker By-strategi. Se bilaget.

3. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger Bylivsgruppen til at udarbejde et høringssvar på baggrund
af bemærkningerne, der måtte være til sagen i lokaludvalgets møde den 5. maj 2022.
Formanden godkender og sender høringssvaret til Økonomiforvaltningen inden svarfristen den
3. juni 2022.

Problemstilling

Borgerpanelundersøgelse om tryghed

I mødet den 14. oktober 2021 besluttede lokaludvalget at gennemføre en borgerpanelundersøgelse
tryghed. Undersøgelsen bliver gennemført i perioden 29. april-4. maj 2022. Undersøgelsen er i
hovedsagen baseret på de samme spørgsmål, som blev stillet i forbindelse med kommunens
tryghedsundersøgelse 2021, som lokaludvalget drøftede i mødet den 9. september 2021.

Sikker By-strategi

Sikker By-strategien udgør den overordnede ramme for samarbejdet mellem forvaltningerne, SSP og
politiet og den strategiske udvikling af det kriminalpræventive og tryghedsskabende arbejde i
kommunen. Strategien indeholder overordnede mål og principper som forvaltningerne, SSP og
politiet ser som vigtige i Sikker By samarbejdet. Sikker By strategien indeholder derimod ikke
beslutninger om konkrete kriminalpræventive og tryghedsskabende indsatser

Den nuværende Sikker By strategi 2018-2021 er udløbet, og strategien skal derfor fornys. Det er
besluttet, at den nye strategi skal bygge på en række overordnede principper og en række
fagprincipper. Med høringen ønsker Økonomiforvaltningen lokaludvalgenes input til de fire
fagprincipper. Økonomiforvaltningen beder lokaludvalgene forholde sig til, om de fire principper
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rummer de kriminalitets- og tryghedsudfordringer, som lokaludvalgene oplever i deres område. De
fire principper er:

Fokus på kriminalitetstruede børn og unge
Fokus på rocker- og bandekriminalitet
Fokus på lokalområder med tryghedsudfordringer
Fokus på forebyggelse af ekstremisme.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse
om tryghed (eftersendes).

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter udkastet til kommunens nye Sikker By-strategi. Se
bilaget.

Formanden foreslår endvidere, at lokaludvalget bemyndiger Bylivsgruppen til at udarbejde et
høringssvar på baggrund af bemærkningerne, der måtte være til sagen i lokaludvalgets møde den 5.
maj 2022. Formanden godkender og sender høringssvaret til Økonomiforvaltningen inden svarfristen
den 3. juni 2022.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Når det endelige forslag til en ny Sikker By strategi foreligger, vil den blive forelagt  Økonomiudvalget
til behandling over to møder, forventeligt i august og oktober 2022. Den endelige politiske
godkendelse af den nye Sikker By-strategi sker i Borgerrepræsentationen, forventeligt i november
2022.

Bilag

0. Link til referat af lokaludvalgets drøftelse den 9. september 2021 om Tryghedsundersøgelsen
2021:

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Indre%20By%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-09092021/referat/punkt-3

 

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse om tryghed.
Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

Undersøgelsen viser, at spørgsmålene i kommunens tryghedsundersøgelse ikke
afdækker utrygheden blandt Indre Bys borgere.
Undersøgelsen viser, at svarene i kommunens tryghedsundersøgelse fra beboere i Indre
By ikke er dækkende for, hvordan trygheden i Indre By opleves.
Lokaludvalget bør holde et møde med Økonomiforvaltningen om resultaterne i
lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse.
Trygheden i Indre By hænger sammen med, at borgerne ved, hvilke områder de ikke skal
opholde sig i eller bevæge sig rundt i i aften- og nattetimerne.

 
2. Lokaludvalget drøftede udkastet til kommunens nye Sikker By-strategi. Der var følgende

bemærkninger i drøftelsen:
Sikker By-strategien er varm luft.
Narkomarkedet er blevet tydeligere i Indre By. Det skal der gøres noget ved. Det hænger
sammen med nattelivet.
Kommunen skal tilbyde forældre læring om forholdene i nattelivet og herunder om
narkomarkedet. Det skal ud på kommunens digitale platforme.
Hvor stor en andel af befolkningen skal man acceptere er utrygge? Hvad er rimeligt? Det 
bør lokaludvalget spørge om.
Trafik er utryghedsskabende.
Muskelbiler, partybusser, cykeltaxier mm. er utryghedsskabende.

3. Lokaludvalget bemyndigede Bylivsgruppen til at udarbejde et høringssvar på baggrund af
ovenstående bemærkninger. Formanden godkender og sender høringssvaret til
Økonomiforvaltningen inden svarfristen den 3. juni 2022.

Bilag
1. Høring af Sikker By-strategi i lokaludvalg
2. Udkast til fire fagprincipper til den nye Sikker By-strategi
3. Sikker By strategi 2018-2021 (ikke på papir)
4. Tryghedsundersøgelse 2021 (ikke på papir)
5. Tryghedsundersøgelse 2021 - dybdegående analyser (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Genopretningsplan for turismen: Comeback Copenhagen 2023 (2022-0140068)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte Wonderful Copenhagens genopretningsplan for
turismen: Comeback Copenhagen 2023.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter Wonderful Copenhagens genopretningsplan for
turismen: Comeback Copenhagen 2023.

2. at Indre By lokaludvalg tager til efterretning, at formanden er ved at indgå aftale om et møde
mellem lokaludvalget og Wonderful Copenhagen, samt Økonomiforvaltningens kontor for
Vækst og Erhverv og Kultur- og Fritidsforvaltningens Copenhagen Visitor Service om turismen i
Indre By.

Problemstilling

Wonderful Copenhagen har offentliggjort en genopretningsplan for turismen: Comeback Copenhagen
2023. Se bilaget.

Planen fokuserer både på at få væksten tilbage og samtidig sætte retningen for hovedstadens
turisme de kommende år. Den indeholder fire langsigtede ambitioner, som bliver retningsgivende for
udviklingen af hovedstadens turisme i de kommende år:

1: Turismen tilbage på vækstsporet

2: Omstilling til en ny markedssituation

3: Turisme til gavn for hele hovedstaden og hovedstadens indbyggere

4: En førende grøn turistdestination.

For at indfri ambitionerne igangsættes 12 initiativer, som gennemføres i 2022-2023, og som hver
især bidrager til realiseringen af minimum én ambition. Planen bygger oven på igangværende
indsatser hos staten, Københavns Kommune og Wonderful Copenhagen, og der er i planen fastsat
en række ambitiøse pejlemærker for arbejdet med udviklingen af turismen.
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Før coronakrisen mødtes lokaludvalget cirka en gang om året med Wonderful Copenhagen og
relevante repræsentanter fra kommunen om turismen i Indre By. 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter Wonderful Copenhagens genopretningsplan for
turismen: Comeback Copenhagen 2023. Lokaludvalgets drøftelse kan tage udgangspunkt i
Byudviklingsgruppens drøftelse den 24. april 2022 af Copenhagen 2023. Se referatet i bilaget.

Formanden foreslår desuden, at lokaludvalget tager til efterretning, at han og sekretariatet er ved at
indgå aftale om et møde mellem lokaludvalget og Wonderful Copenhagen, samt
Økonomiforvaltningens kontor for Vækst og Erhverv og Kultur- og Fritidsforvaltningens Copenhagen
Visitor Service om turismen i Indre By.

Mødet holdes formentlig ultimo maj / primo juni  og vil i hovedsagen handle om konkretiseringen af
Comeback Copenhagen 2023. Formanden vil i mødet lægge op til, at parterne holder et møde om
året.

 

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

Se ovenfor.

Bilag

0. Link til Comeback Copenhagen 2023 (internetversion):

https://www.wonderfulcopenhagen.dk/wonderful-copenhagen/genopretningsplan/comeback-copenhagen-2023

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede Wonderful Copenhagens genopretningsplan for turismen, Comeback
Copenhagen 2023. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

Genopretningsplanen skal tage højde for, hvad der er attraktivt for beboerne. Dermed
bliver byen interessant for turisterne at besøge.
Det fremgår af genopretningsplanen, at man vil sprede turismen. Men det hænger ikke
sammen med, at man centraliserer placeringen af hoteller, museer mv. i Indre By.
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Turismen giver højere priser og huslejer i Indre By, hvilket fører til, at turismen overtager
bydelen.
Hvordan er turismen god for borgerne?
Hvilken indtægt har kommunen fra krydstogtfirmaer?
Stilles der krav om, at krydstogtskibe benytter landstrøm eller er det et tilbud?
Lokaludvalget omtales som partner i genopretningsplanen, men det har lokaludvalget ikke
hørt om.
Transporten af krydstogtturister rundt i byen kan ske med cykeltaxier.
Genopretningsplanen fremhæver gastronomien i København, men der findes mange
steder med billig og ringe mad, fx på Kultorvet.
Krydstogtskibene betjenes af lastbiler fra Holland. Det indikerer, at den lokale økonomi
ved at krydstogtskibe besøger København er begrænset.
Der bør ses på lønniveauet i hoteller og på restaurationer.
Uanset hvad man skriver i genopretningsplanen, så er turisme ikke bæredygtigt.
Spredning af turismen vil øge trafikken.
Hotelkapaciteten er blevet udbygget siden 2019.
Lokaludvalget skal efterspørge kvalitetsturisme.
Lokaludvalget skal bede om svar på, hvad turisme er godt for og hvad byen vil med
turismen.
Lokaludvalget skal bede om svar på, hvilke indtægter og udgifter kommunen har ved
turismen.
Der er en grænse for turistkapaciteten i Indre By.
Lokaludvalget skal bede om svar på i hvilket omfang turismen i København skaber
danske arbejdspladser.
Genopretningsplanen bør forholde sig til det forhold, at beboelseslejligheder udlejes til
turister fx via Airbnb.
Byen skal ikke ligge under for turismen, men man skal anerkende, at turismen skaber
økonomi og indtægter.
Turismen skal indrettes, så den er bæredygtig, når turisterne er her. Det gælder fx
kanalbådene. Turismebranchen skal baseres på lokale indkøb og lokale producenter.
Lokaludvalget bør holde et møde med forskere om værdikæderne i turismebranchen.
Danmark har underskud på turismen forstået sådan, at antallet af danskere, der er turister
i udlandet, er større end antallet af turister, der besøger Danmark.
Det bør undersøges, hvorfor turisterne kommer til København.
Der bør laves en pengestrømsanalyse for turismebranchen.
Der bør være en mærkeordning, som viser, hvordan forretninger og firmaer i
turismebranchen belaster miljøet.
Six Senses-hotelkæden er et eksempel til efterfølgelse for så vidt angår bæredygtig
turisme.
Kvalitetsturisme er den individuelle turisme, hvor tog benyttes som transportmiddel.
Man skal erkende, at København er en hovedstad og at byen driver Danmarks turisme.
Det er en pengemaskine.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget holder et
borgermøde ultimo august om turisme. Fagfolk inviteres til at holde oplæg.
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3. Lokaludvalget tog til efterretning, at formanden har aftalt et møde den 8. juni 2022 mellem
lokaludvalget og Wonderful Copenhagen, samt Økonomiforvaltningens kontor for Vækst og
Erhverv og Kultur- og Fritidsforvaltningens Copenhagen Visitor Service om turismen i Indre By.

Bilag
1. Comeback Copenhagen 2023 (pdf-version)
2. Byudviklingsgruppen om Comeback Copenhagen 2023
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Ønsker til kommunens budget for 2023 (2022-0141494)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at sende ønsker vedr. kommunens budget for 2023 til relevante
udvalg og forvaltninger på Rådhuset.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg sender ønskerne vedr. kommunens budget for 2023, der fremgår af
løsningsafsnittet, til relevante udvalg og forvaltninger på Rådhuset.

Problemstilling

Forhandlingerne på Rådhuset om kommunens budget for 2023 starter snart.

Løsning

I mødet den 9. december 2021 drøftede lokaludvalget, hvad der skal med på lokaludvalgets
ønskeliste til Overførselssagen 2021/2022 og til kommunens budget for 2023. I mødet den 13. januar
2022 besluttede lokaludvalget ønskelisten til Overførselssagen, som ses i bilaget.

Byudviklingsgruppen besluttede i sit møde den 24. april 2022 en række ønsker til kommunens budget
for 2023.

 

Ønskeliste

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til de relevante udvalg og forvaltninger på Rådhuset:

"Nedenstående ønsker fra Indre By Lokaludvalg til kommunens budget for 2023 skal ses som

et behov for at få mere trafiksikkerhed og -tryghed og mindre forurening i Indre By
et behov for at få styrket Indre By som en rekreativ, grøn bydel
et behov for at give mere plads til Indre Bys borgere og lokale erhvervsdrivende i deres egen
bydel.

1. Trafiksikkerhed og -tryghed
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Lokaludvalget oplever  og hører fra borgere  at der er behov for at få højnet trafiksikkerheden og
-trygheden i Indre By, ligesom der er behov for at få gjort noget ved luftforureningen. Lokaludvalget
foreslår derfor, at der afsættes penge til

at forbedre trafiksikkerheden alle de steder i Indre By, hvor Teknik- og Miljøforvaltningen har
viden om

kryds, der er belastet af ulykker.
strækninger, der er belastet af ulykker.
steder med udbredte ulykkestyper.

en undersøgelse af, om Indre Bys cykelstier behøver vedligeholdelse. Mange af dem har fx
huller også efter at de er blevet genoprettet.

trafikdæmpende tiltag på strækningen Webersgade-Fredens Bro.

renovering af fortove i Nordborggade.
en hastighedsbegrænsning på 30 km/t på strækninger i Indre By,  som af borgerne opleves
som utrygge. Borgernes oplevelser skal tilvejebringes via borgerdialog.

at der afsættes penge til at opmale de gule trekanter ved vejkryds, som markerer 10
meter-reglen.

at der afsættes penge til en analyse af kanalbådene og om de er skadelige for vores
luftkvalitet.

2. Rekreativ, grøn Indre By

I hovedsagen opleves Indre By af udenforstående som en bydel, hvor man fester, shopper, får
kulturoplevelser eller arbejder. Lokaludvalget ønsker, at Indre By også skal opleves som en bydel,
man bor i, og som af såvel beboere som gæster kan benyttes rekreativt. Lokaludvalget foreslår
derfor, at der afsættes penge til

en foranalyse af, hvordan en bro mellem Øster Voldgade og Østre Anlæg kan anlægges, hvor
Stokhusbroen tidligere lå.

belysning på og renovering af legepladsen Gammelvagt.

at fjerne et tidligere bemandingshus på legepladsen Gammelvagt, så der eksempelvis kan
opsættes en skateboardrampe til de unge i området.

vedligeholdelse af legepladserne i Indre By. Fx trænger legepladsen i Ørstedsparken til maling.

undersøgelse af, hvordan der kan etableres flere idrætsfaciliteter i Indre By.
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nyt underlag ved bordtennisbordet i Ørstedsparken.

ny indretning af Sankt Pauls Plads, jf. projektet som lokaludvalget har udarbejdet.
 
en opdatering af hundeområdet på Eidsvoll Plads, der så vidt vides ikke fungerer optimalt.

en plan for træplantning i Nyboder-kvarteret og gennemførelse af planen.
udarbejdelse af en plan for et sammenhængende forløb for fodgængere på Fæstningsringen.

etablering af et fitnessområde ved Havnegade på "Bornholmerknasten".

forskønnelse af de opstillede blomsterkummer til terrorsikring, fx med grønt/blomster i sæson i
kummerne.

 

3. Byrum for alle

Borgerne og lokale erhvervsdrivende i Indre By oplever, at der er pres på bydelens byrum. De mange
aktiviteter, initiativer og tiltag samt den intensive anvendelse af byrummene generelt, som
udefrakommende står for, fylder så meget, at de lokale beboere og lokale erhvervsdrivende afstår fra
at tage ejerskab til byrummene, de bor ud til. Udviklingen skal vendes. Indre Bys borgere og
erhvervsdrivende skal gives mulighed for at få del i byrummene. Lokaludvalget foreslår derfor, at der
afsættes penge til

køb af parkeringspladser i parkeringsanlæg til beboere i Indre By, så gadeparkering i Indre By
kan nedlægges til fordel for rekreative og/eller miljørigtige formål, fx til affaldssortering.

permanent lukning af Vester Voldgade mellem Vestergade og Lavendelstræde

bedre skiltning af de offentlige toiletter i Indre By

henvisningskilte til de offentlige toiletter i Indre By. Fx er det offentlige toilet på Rådhuspladsen
stort set ukendt. Henvisningsskiltene kan evt. sættes på skiltestanderne med henvisningsskilte
til turistattraktioner.

en fysisk markering af de tilladte udeserveringsarealer i Indre By.

håndhævelse af regler og vilkår vedr. udeservering, udendørs musikarrangementer og events.
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flere natteværter.

håndhævelse af vilkår i alkoholbevillinger.

håndhævelse af regler for husfacader.

genopretning af belægningen på strøggaderne, hvor fliserne pt. erstattes af sort asfalt.

affaldsspande og gaderenholdelse i Middelalderbyen. Vi oplever, at de opstillede
blomsterkummer til terrorsikring bruges som affaldsspande.

en social indsats i Indre By, fx maduddeling til hjemløse.

Derudover foreslår lokaludvalget, at kommunens støtte til kultur- og spillesteder skal gives på vilkår,
der sikrer, at kultur- og spillesteder med kommunal støtte lever op til kommunens politikker,
strategier, regler mm. på fx miljøområdet og sundhedsområdet.

 

4. Byudvikling med respekt

Byudviklingen generelt og i særdeleshed udmøntningen af Københavns arkitekturpolitik skal i højere
grad afpasses efter den enkelte bydel. Det hedder, at nybyggeri skal tage afsæt i byens egenart. For
Middelalderbyen bør dette betyde, at nybyggeri ikke skal fremstå som moderne, men derimod holde
sig i den (tidløse) klassicistiske stil, som er bydelens egenart og fortælling .  Lokaludvalget foreslår
derfor, at der afsættes penge til

udarbejdelse af bevarende lokalplaner i Middelalderbyen.

borgerdialogprocesser, der kvalificerer arkitekturen i nyt byggeri.

 

Endelig foreslår lokaludvalget, at kommunen køber en bygning centralt i Indre By til etablering af en
skole.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Sekretariatet sender ønskerne til de relevante udvalg og forvaltninger.

Lokaludvalget har besluttet at holde et borgermøde i maj/juni om kommunens budget for 2023.
Tanken er at invitere to borgerrepræsentanter samt repræsentanter for forvaltningerne til en drøftelse
af budgettet for 2023 med udgangspunkt i lokaludvalgets ønskeliste.

I mødet den 9. juni 2022 skal lokaludvalget bemyndige formanden til at sende et høringssvar til 
Økonomiforvaltningen om forslag til Budget 2023, der kommer i høring i lokaludvalgene i perioden
9.-24. juni 2022.

Beslutning

1. Tiltrådte ændringsforslag til ønskelisten i løsningsafsnittet:
Stillet af Anton Skovle: Forslaget om en skateboardrampe på legepladsen Gammelvagt
udgår af ønskelisten.
Stillet af Lean Milo: Forslag om, at legepladsen Gammelvagt indrettes, så den er egnet for
unge, der bor i kvarteret.
Stillet af Gunna Starck: Forslag om, at kommunen iværksætter en forundersøgelse til
belysning af, om der kan etableres en ny folkeskole i Indre By til børn, der bor i
Middelalderbyen og i Nansensgade-kvarteret, i stedet for at udbygge de eksisterende
folkeskoler.
Stillet af Jens Erik Frandsen: Forslag om at styrke trafiksikkerheden ved at forbyde
knallerter på cykelstien.
Stillet af Jens Erik Frandsen: Forslag om, at miljøzonen omfatter gamle
dieselpersonbiler.
Stillet af Lars Vedel Jørgensen: Forslag om, at man giver en planlægningsbevilling til
renovering og modernisering af Kulturhuset Indre By jf. denne sag på Kultur- og
Fritidsudvalgets dagsorden den 18. januar
2022: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-18012022/referat/punkt-9
Stillet af Bent Lohmann: Forslag om, at der afsættes penge til udarbejdelse af bevarende
lokalplaner for Indre By.

Lokaludvalget godkendte ønskerne vedr. kommunens budget for 2023, der fremgår af
løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag. 
 
 
2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at ønskerne fremlægges i
lokaludvalgets borgermøde om budgettet for 2023, der holdes inden sommerferien.

Bilag
1. Indre By Lokaludvalgs ønskeliste til Overførselssagen 2021-22 (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Ramme for Indre By Bydelsplan (2022-0142052)

Indre By Lokaludvalg skal udpege en bydelsplangruppe, der er ansvarlig for bydelsplanarbejdet, og
drøfte hvordan borgerdialogen i forbindelse med bydelsprocessen skal foregå. Derudover skal
lokaludvalget beslutte at gennemføre en borgerpanelundersøgelse om udfordringer og potentialer i
de forskellige kvarterer i Indre By og godkende den overordnede struktur for bydelsplanen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger lokaludvalgsmedlemmer og -suppleanter, som sammen
med formandskabet er ansvarlig for bydelsplanarbejdet.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ovennævnte bydelsplangruppe til at
godkende aktiviteter i forbindelse med bydelsplanprocessen, herunder den økonomiske
ramme for aktiviteterne. Bemyndigelsen giver Bydelsplangruppen ret til at bruge af
lokaludvalgets pulje til borgerdialogaktiviteter. Bemyndigelsen gælder kun for den
resterende del af 2022.

3. at Indre By Lokaludvalg drøfter, hvordan borgerdialogen i forbindelse med
bydelsprocessen skal foregå.

4. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger Bydelsplangruppen til at gennemføre en
borgerpanelundersøgelse om udfordringer og potentialer i de forskellige kvarterer i Indre
By, idet resultaterne af undersøgelsen udgør grundlaget for det videre arbejde med
bydelsplanen.

5. at Indre By Lokaludvalg godkender strukturen for bydelsplanen, der fremgår af 
løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Det fremgår af kommissoriet for lokaludvalg, at lokaludvalgene skal udarbejde en bydelsplan for
deres arbejde i deres bydel, som gælder for lokaludvalgets funktionsperiode.

Planen skal bygge på fakta om bydelens særkender, behov og interesser, og udarbejdes i tæt dialog
med borgerne. Forvaltningerne bistår lokaludvalget med data, viden, prognoser samt centrale
politikker og sager af relevans for lokaludvalgets område.

Bydelsplanen er lokaludvalgets egen visions- og arbejdsplan. Den skal både fungere som et
operationelt arbejdsredskab og for bydelen og lokaludvalgets realisering af indsatsområder og til
dialog med forvaltninger og politikere om bydelens udvikling.
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Bydelsplanen kan opdateres løbende i takt med, at nye aktuelle temaer eller projekter opstår eller
eksisterende realiseres. 

Forvaltningerne skal i sagsforberedelsen til Borgerrepræsentationen og udvalgene på Rådhuset vedr.
høringer, indsatser eller politikker orientere om lokale visioner, temaer eller projekter fra
bydelsplanerne i det omfang de vedrører det pågældende sagsområde. 

Forvaltningerne skal løbende orientere lokaludvalgene om sager, projekter, politikker og høringer, der
vedrører eller kan få betydning for indsatsområderne i bydelsplanen.

Bydelsplanen skal godkendes af et repræsentantskab, bestående af repræsentanter for foreninger
mv.  Repræsentantskabet skal inviteres én gang årligt til en opfølgning og evaluering af
bydelsplanen.

Løsning

Bydelsplangruppe

Formanden foreslår,

at lokaludvalget udpeger lokaludvalgsmedlemmer og -suppleanter, som sammen med
formandskabet er ansvarlig for bydelsplanarbejdet.
at lokaludvalget bemyndiger Bydelsplangruppen til at godkende aktiviteter i forbindelse med
bydelsplanprocessen, herunder den økonomiske ramme for aktiviteterne. Bemyndigelsen giver
Bydelsplangruppen ret til at bruge af lokaludvalgets pulje til borgerdialogaktiviteter.
Bemyndigelsen gælder kun for den resterende del af 2022.

 

Grundlag for bydelsplanen

Det er den fjerde bydelsplan, som lokaludvalget skal producere. I kommissoriet for lokaludvalg er der
lagt vægt på, at denne bydelsplan skal bygge på fakta og nøgletal om bydelens egenart samt dialog.
Bydelsplanen skal på denne baggrund være lokaludvalgets begrundede og prioriterede visioner,
temaer og projekter for det løbende arbejde med udviklingen af bydelen. 

Sekretariatet har adgang til statistiske oplysninger om bydelen, som kan udgøre en del af grundlaget
for bydelsplanen. Dialogen med borgerne skal ligeledes udgøre en del af grundlaget for
bydelsplanen.  

Bydelsplanprocessen skal tilrettelægges i forhold til lokaludvalgets øvrige opgaver og i forhold til
lokaludvalgets ressourcer. Lokaludvalget kan på den baggrund overveje, om borgerdialogen under
bydelsplanprocessen i hovedsagen skal ske via borgerpanelet og lokaludvalgets Facebook-side.

 

Bydelsplanens retning og struktur
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Formanden foreslår, at bydelsplanarbejdet indledes med en borgerpanelundersøgelse om
udfordringer og potentialer i de forskellige kvarterer i Indre By. Resultaterne af undersøgelsen vil
være retningsgivende for det videre arbejde med bydelsplanen.

Formanden foreslår, at lokaludvalget udarbejder en digital bydelsplan, der som minimum indeholder
tre hovedafsnit:

1. Nøglefakta og bydelens egenart

Fakta om de forhold, som lokaludvalget på baggrund af statistiske oplysninger og på baggrund
af resultatet af ovennævnte borgerpanelundersøgelse synes, er vigtige for bydelen.
Korte tekstafsnit, som beskriver bydelens egenart. fx en tekst om hvert kvarter, som
lokaludvalget har opdelt Indre By i.

2. Vision og indsatsområder

Vision for bydelens udvikling de kommende tre-fire år eller længere
Temaer og/eller projekter og målsætning
Arbejds- og tidsplan for realisering af de enkelte temaer/projekter

3. En beskrivelse af den borgerdialog, der ligger til grund for bydelsplanen.

 

Økonomi

I mødet den 9. juni 2022 skal lokaludvalget tage stilling til et justeret budget for lokaludvalgets pulje,
hvor der afsættes penge til en pulje til borgerdialog om bydelsplanen.

 

Videre proces

Bydelsplangruppen orienterer i hvert lokaludvalgsmøde om status på bydelsplanarbejdet.

I mødet den 9. juni 2022 drøfter lokaludvalget resultatet af den indledende 
borgerpanelundersøgelse.

Målet er, at bydelsplanarbejdet er afsluttet 1. april 2023.

Repræsentantskabet godkender bydelsplanen i april 2023. Det forventes, at Borgerrepræsentationen
har et temamøde om lokaludvalgenes bydelsplaner ultimo maj 2023.

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede Kjeld A. Larsen, Niels Kongshaug, Lean Milo og Hans-Henrik T.
Ohlsen til sammen med formandskabet at tage  ansvar for bydelsplanarbejdet.
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2. Lokaludvalget bemyndigede ovennævnte bydelsplangruppe til at godkende aktiviteter i
forbindelse med bydelsplanprocessen, herunder den økonomiske ramme for aktiviteterne.
I mødet den 9. juni 2022 tager lokaludvalget stilling til et ændret budget for lokaludvalgets
2022-pulje, hvor der afsættes en pulje til bydelsplanprocessen.

3. Lokaludvalget drøftede, hvordan borgerdialogen i forbindelse med bydelsprocessen skal
foregå. Der var følgende bemærkning i drøftelsen:

Lokaludvalget holder et borgermøde i hvert af de syv kvarterer, som lokaludvalget har inddelt
bydelen i.

     4.  Lokaludvalget drøftede et forslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget holder et internt møde
om indholdet i bydelsplanen.
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Byens Sjæl (2022-0142048)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte deltagelse i Københavns Kommunes kampagne "Byens Sjæl".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter, om lokaludvalget skal afgive samlet forslag til
Københavns Kommunes kampagne "Byens Sjæl".

2. at Indre By Lokaludvalg godkender, at sekretariatet gør offentligheden opmærksom på
Byens Sjæl-kampagnen, via lokaludvalgets nyhedsbrev, Facebookside og hjemmeside.

Hvis lokaludvalget beslutter, at det skal afgive samlet forslag til Københavns Kommunes
kampagne "Byens Sjæl" herunder eventuelle emner til bygninger:

3. at Indre By Lokaludvalg udpeger en arbejdsgruppe, som skal komme med  forslag til
lokaludvalgets møde den 9. juni 2022 om, hvad lokaludvalget skal indstille til  "Byens
Sjæl".

 

Problemstilling

Økonomiforvaltningen har orienteret alle byens lokaludvalg om, at kampagnen "Byens Sjæl" afvikles i
perioden 5. maj  23. juni 2022. Alle københavnere og lokaludvalg inviteres til at nominere bygninger,
der har en særlig betydning for byens sjæl. Nomineringer skal afgives via en hjemmeside. Et
dommerpanel vil efter nomineringsperioden udvælge 5 10 bygninger i hver bydel, der forelægges til
politisk behandling med henblik på udpegning som bevaringsværdige bygninger i kommuneplanen.

Kriterierne for at nominere en bygning er:

Det skal være en bygning
Den skal være beliggende i Københavns Kommune
Der skal medfølge et billede taget af forslagsstiller
Der skal medfølge en skriftlig begrundelse.
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Løsning

Byudviklingsgruppen drøftede oplægget fra Økonomiforvaltningen i sit møde den 24. april 2022.  Fra
referatet:

"

Cafe Norden, Huset er pt opkøbt og der er usikker, hvad der skal ske med huset, som ikke er
fredet.
Gråbrødretorv 17, huset ligger på en smuk plads, som visuelt defineres af restaurationer.
Huset der indeholder Gasoline Grill ved Landegreven 10. Det er rart at have en by hvor der ikke
kun er fleretagers huse.
Krusemyntehusene, Et kvarter med en gammel stil, som viser vores historie.
Rosenborggade 15, et hus som viser vores historie.
Baghuse, Vi kunne ikke komme på et specifikt, men de er ikke længere almindelige og bliver
revet ned."

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, om det skal afgive samlet forslag til Københavns
Kommunes kampagne "Byens Sjæl". I givet fald skal lokaludvalget udpege arbejdsgruppe, som skal
komme med  forslag til lokaludvalgets møde den 9. juni 2022 om, hvad lokaludvalget skal indstille til 
"Byens Sjæl".

Formanden foreslår desuden, at sekretariatet gør offentligheden opmærksom på Byens
Sjæl-kampagnen, via lokaludvalgets nyhedsbrev, Facebookside og hjemmeside.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at sekretariatet gør offentligheden opmærksom på Byens
Sjæl-kampagnen via lokaludvalgets nyhedsbrev, Facebookside og hjemmeside.

2. Lokaludvalget udpegede Bydelsplangruppen til at komme med  forslag til lokaludvalgets
møde den 9. juni 2022 om, hvad lokaludvalget skal indstille til  "Byens Sjæl".
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  Udpegning af medlem til bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
(2022-0140782)

Indre By Lokaludvalg skal udpege en repræsentant til bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger et lokaludvalgsmedlem som sin repræsentant i
bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for indeværende valgperiode. 

 

Problemstilling

I følge § 5.2. i Miljøpunkt Indre By & Christianshavns vedtægter har Indre By Lokaludvalg ret til en
repræsentant i Miljøpunkt Indre By-Christianshavns bestyrelse. Hidtil har Susan Brinck repræsenteret
lokaludvalget i Miljøpunkt Indre By & Christianshavns bestyrelse. Susan Brinck er ikke længere
medlem af lokaludvalget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger et lokaludvalgsmedlem som sin repræsentant i
bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for indeværende valgperiode.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Borgerrepræsentationen skal bekræfte lokaludvalgets udpegning.

Lokaludvalgets medlem af Miljøpunkt Indre By & Christianshavns bestyrelse orienterer med jævne
mellemrum lokaludvalget om Miljøpunktets virke.

Bilag
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1. Link til Miljøpunkt Indre By & Christianshavns hjemmeside: 

https://a21.dk/

 

2. Link til Miljøpunkt Indre By & Christianshavns vedtægter: 

https://a21.dk/wp-content/uploads/2017/10/Godkendt-vedt%C3%A6gt-11-09-2017-%C3%A6ndret-navn-Milj%C3%B8punkt-PDF.pdf

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Kjeld A. Larsen om at udpege Michael Thorup som
sin repræsentant i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for indeværende
valgperiode. 
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  IT-refusion til lokaludvalgsmedlemmer (2022-0109937)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, hvorvidt lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om refusion
for internetforbindelse.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter, hvorvidt lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om
refusion for internetforbindelse.

 

Problemstilling

Borgerrepræsentationen har vedtaget, at lokaludvalgets medlemmer (men ikke suppleanterne) kan få
tilbud om refusion for internetforbindelse. Refusionen betales af sekretariatets budget.

Det er lokaludvalget selv, der beslutter, om udvalgets medlemmer skal have tilbud om refusion for
internetforbindelse

 

Løsning

Lokaludvalget skal beslutte, hvorvidt lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om refusion for
internetforbindelse. Internetrefusionen er på maksimalt 175 kr. pr. måned pr. lokaludvalgsmedlem.

Økonomi

En beslutning om IT-refusion til samtlige medlemmer i Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg vil udgøre en udgift på op til 105.000 kr. om året for sekretariatet. Det samlede budget
for sekretariatet i 2022 er på 246.640 kr.

Sekretariatets budget betaler bl.a. de to lokaludvalgs lokaludvalgsmøder, udgifter til interne møder fx
med forvaltningen, kontorhold, sekretariatets IT, sekretariatets telefoner, bud til udbringning af
papirdagsordener, printer, kopiering m.m.
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Ved siden af er der et budget til leje af lokale på Rådhuset til sekretariatets kontor samt til leje af
Christianshavns Lokaludvalgs lokale i Christianshavns Beboerhus. 

Videre proces

Hvis lokaludvalget beslutter, at lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om refusion for
internetforbindelse, udsender sekretariatet retningslinjer for det.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalgsmedlemmerne
ikke skal have tilbud om refusion for internetforbindelse.
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2022-0142140)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning

 

Problemstilling

Faste arbejdsgrupper

Byudviklingsgruppen
Bylivsgruppen
Puljegruppen

Andre arbejdsgrupper

Arbejdsgruppe om bevarende lokalplaner
Arbejdsgruppe vedr. UNESCO World Capital of Architecture
Arbejdsgruppe om udvikling af Kulturhuset Indre By
Arbejdsgruppe vedr. Palads Teatret
Arbejdsgruppe om kvarterplaner for Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret.

Kontaktgrupper

 Kultur
Idræt, sundhed og ældre
Turisme
Erhverv
Socialområdet
Børn og unge
Integration

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

Middelalderbyen
Metropolzonen
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Nansensgade-kvarteret
Øster Farimagsgade-kvarteret
Østerport
Frederiksstaden og Nyboder
Gammelholm og Nyhavn

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

By & Havns følgegruppe vedr. Lynetteholm
By & Havns forum for lokaludvalg
Teknik- og Miljøforvaltningens følgegruppe vedr. Masterplan Åboulevard
Teknik- og Miljøforvaltningens følgegruppe vedr. mindre trafik i Middelalderbyen
Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
Miljøpunkt Indre By & Christianshavns referencegruppe vedr. affaldssortering
Kultur- og Fritidsforvaltningens følgegruppe vedr. vandkulturhus på Papirøen
Godsnetværket under Teknik- og Miljøforvaltningen.

 

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
Byudviklingsgruppen

Kjeld A. Larsen oplyste, at Byudviklingsgruppen er åben for alle og at næste møde i gruppen holdes
den 19. maj 2022 kl. 17.

 

Bylivsgruppen

Bent Lohmann orienterede kort om næste møde i Københavns Nattelivsudvalg.

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget har besluttet at holde et borgermøde om nattelivet. Det
holdes, når arbejdet i Københavns Nattelivsudvalg  er kommet i gang.
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Lean Milo oplyste, at restaurationer i Gothersgade og Adelgade har vist interesse for at flytte til Buen
i Vester Farimagsgade.

 

Arbejdsgruppe vedr. Palads Teatret

Jens Erik Frandsen oplyste, at han har modtaget en invitation fra Nordisk Film til et møde om Palads
Teatrets fremtid. Formandskabet deltager i mødet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  B-sag: Danmarksmonumentet (2022-0139865)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formandskabet til at arbejde for en anden placering af
Danmarksmonumentet end den nuværende placering på Püchlers Bastion i Østre Anlæg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formandskabet til at arbejde for en anden placering af
Danmarksmonumentet end den nuværende placering på Püchlers Bastion i Østre Anlæg.

Problemstilling

Forsvarets Ejendomsstyrelse har den 25. april 2022 svaret på lokaludvalgets forslag om at placere
Danmarksmonumentet i Churchillparken ved krydset Grønningen-Esplanaden. 

Forsvarsministeriets Ejendomsstyrelse ser det ikke muligt at placere monumentet som foreslået, da
det ikke vurderes foreneligt med fastholdelse af nødvendige fredningsmæssige hensyn
samt oplevelsen af forsvarsanlægget. Se bilaget.

Løsning

Danmarksmonumentet står på Püchlers Bastion i Østre Anlæg. Lokaludvalget har gennem årene
arbejdet for en anden placering til monumentet, dels så det bliver muligt at genoprette bastionen og
dels for at give monumentet en fremtrædende plads i bybilledet. 

Teknik- og Miljøforvaltningen og Slots- og Kulturstyrelsen har givet udtryk for, at de ikke ser noget til
hinder for, at monumentet fjernes fra bastionen.

På den baggrund beder formandskabet om bemyndigelse til at arbejde videre med at finde en anden
placering til monumentet og herunder have dialog med relevante parter. Bemyndigelsen vil også
omfatte dialog om finansiering af flytningen. Formandskabet vil i første omgang undersøge, om
Hjalmar Brantings Plads er en mulighed. Derudover vil formandskabet høre Forsvaret og Kongehuset
om, hvorvidt de har forslag til en ny placering.

Kongehuset spørges, fordi monumentet var en gave fra Folket, som blev udført i anledning af kong 
Christian 9. og dronning  Louises guldbryllup den 26. maj 1892. Monumenter kaldes derfor også
"Guldbryllupsmonumentet".
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede formandskabet til at arbejde for en anden placering af
Danmarksmonumentet end den nuværende placering på Püchlers Bastion i Østre Anlæg.

Bilag
1. Forsvarets Ejendomsstyrelse om Danmarksmonumentet
2. Foto af Danmarksmonumentet (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  B-sag: Trafikken i gaderne sydøst for Nørreport (2022-0139641)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at skrive til Teknik- og Miljøforvaltningen om
trafikken i området sydøst for Nørreport.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at skrive til Teknik- og Miljøforvaltningen om
trafikken i området sydøst for Nørreport, jf. medlemsforslaget i "Problemstilling" og jf. forslaget i
"Løsning" nedenfor.

Problemstilling

Foranalyse

Teknik- og Miljøforvaltningen orienterede med mail den 21. april 2022 lokaludvalget om foranalysen,
der skal føre til forbedrede forhold på Nørreport.

Forvaltningen oplyste, at der i Overførselssagen 2021-22 er der afsat 0,8 mio. kr. til foranalysen, der
med DSB og Banedanmark.

Foranalysens formål er at prissætte og vurdere, hvilke forbedringer der kan/bør foretages på
Nørreport, så området i sin helhed bliver mere robust og driftssikker. Områdets nuværende design og
indretning ændres ikke. Foranalysen udmønter sig i 2-3 scenarier/anbefalinger. Disse scenarier
prissættes og forelægges politisk til forhandlingerne om Budget 2023.

Medlemsforslag

Medlemsforslag fra Gunna Starck:

"I forbindelse med en forundersøgelse af Nørreport bedes forvaltningen ophæve ensretningen - evt.
vende den - af forbindelsen fra Fiolstræde til Nørregade, så trafikken der på grund af Krystalgades
spærring tvinges op ad Peder Hvitfeldts Stræde, ad Rosengården og til højre ad Fiolstræde og nu til
højre hele vejen tilbage ad Nørreport til Gothersgade.

En del (herunder politiet) kører allerede nu mod ensretningen og ud i Nørregade, men de lovlydige
afstedkommer tung og meget trafik på Nørreport, som efterhånden er i en elendig forfatning.
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Den bedste løsning vil stadig være at sende trafikken op ad Suhmsgade, så den slet ikke kom ind
over Købmagergade. En del af trafikken drejer allerede nu til højre fra Peder Hvitfeldts Stræde og
tilbage  over Kultorvet og Hauser Plads, men det er foreslået uden held."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender, at han skriver til Teknik- og Miljøforvaltningen som
foreslået ovenfor.

Formanden foreslår desuden, at han spørger forvaltningen om, hvordan førere af motorkøretøjer
orienteres med skiltning om, hvordan de kommer til og fra 25 Hours Hotel Indre By  på adressen
Pilestræde 65.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til Teknik- og Miljøforvaltningen om trafikken
i området sydøst for Nørreport, jf. medlemsforslaget i "Problemstilling" og jf. forslaget i
"Løsning".

Bilag
1. Området sydøst for Nørreport
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Udeserveringer på smalle fortov i Middelalderbyen (2022-0140345)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at sende et brev om udeserveringer på smalle fortov i
Middelalderbyen til Teknik- og Miljøudvalget.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg sender brevet om udeserveringer på smalle fortov i Middelalderbyen,
der fremgår af løsningsafsnittet, til Teknik- og Miljøudvalget.

Problemstilling

En borger har gjort opmærksom på, at en udeservering i Brolæggerstræde tvinger fodgængere ud på
kørebanen, så bil- og fodgængertrafikken blandes. Han oplyser, at Brolæggerstræde til tider er ret
trafikeret.

Borgeren har sendt lokaludvalget følgende, som ses i bilaget:

Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen
Svar fra teknik- og miljøborgmesteren med et notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen
Svar fra Det Centrale Handicapråd.

Formanden gør opmærksom på, at problemstillingen findes flere andre steder i Middelalderbyen,
bl.a. i Skindergade.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget:

"Indre By Lokaludvalg er af en borger blevet gjort opmærksom på Teknik- og Miljøforvaltningens
praksis vedr. tilladelser til udeserveringer på smalle fortov.

Citat fra et notat af 10. marts 2022 fra Teknik- og Miljøforvaltningen til borgeren:

"Forvaltningens praksis har i mange år været, at der som udgangspunkt har været mulighed for at
opstille udeservering, også hvor fortovene er smalle. Her er der ofte meget lidt færdsel med biler på
selve vejarealet, og mange fodgængere færdes alligevel på vejarealet. Der er mange ste-der, hvor
fortovene er så smalle, at de ikke er hensigtsmæssige at benytte for fodgængere eller som fx
kørestolsbruger, eller med barnevogn eller rollator. Derfor har forvaltningen en praksis om, at der selv
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på smalle fortove, som udgangspunkt er mulighed for udeservering på 0,6 m eller 0,8 m langs egen
facade."

Den 10. februar 2022 skrev Teknik- og Miljøforvaltningen til ham:

"Der er en politisk tilkendegivelse om, at der skal være mulighed for udeservering, hvilket bl.a. er med
til at understøtte de politiske visioner i "Fællesskab København", at få flere til at opholde sig ude, og i
længere tid. Det blev også tydeliggjort med særordningerne i forbindelse med Covi-19, hvor
politikerne ad flere omgange vedtog mulighed for udvidet udeservering."

 

Lokaludvalget mener, at det forhold, at forvaltningen begrunder sin praksis i "Fællesskab
København", er søgt. Der er ikke tale om fællesskab , når praksis tilgodeser restaurationer og deres
gæster på bekostning af bløde trafikanter. Det understreges af et svar, som borgeren har fået fra Det
Centrale Handicapråd. Her er et uddrag:

"Den praksis, der beskrives synes at kunne skabe uhensigtsmæssige gener for blandt andre
mennesker med handicap, der må se sig nødsaget til at færdes på vejen i stedet for på fortovet. Er
man fx gangbesværet, risikerer man således ikke blot at være udfordret af tilgængeligheden på de
smalle fortove, men bliver ydermere udfordret af at skulle færdes på vejarealet blandt biler mm. Det
bekymrer os, at forvaltningen har en praksis, der som udgangspunkt giver tilladelse til udeservering
på fortove."

Hverken Brolæggerstræde eller andre gader i Middelalderbyen med smalle fortov og udeservering, fx
Skindergade, er stille gader trafikalt set. Til tider er der meget trafik, bl.a. varelevering,
pakkeudbringning, taxier og muskelbiler samt cyklister og cykeltaxier mm.

 

Vi opfordrer derfor Teknik- og Miljøudvalget til at bede Teknik- og Miljøforvaltningen om at udarbejde
en redegørelse om, hvor i Middelalderbyen der er smalle fortov med udeservering med oplysning om,
hvorfor der er givet tilladelse til udeservering dér. Redegørelsen bør også omfatte en oversigt over,
hvor man har givet afslag på ansøgning om udeservering begrundet med de trafikale forhold og/eller
smalle fortov. Vi foreslår, at I bruger redegørelsen som beslutningsgrundlag for at vurdere, hvor
tilladelser til udeserveringer bør trækkes tilbage.

Vi er med på, at der arbejdes for at få bilfri gader i Indre By, ligesom der snart skal tages politisk
stilling til en Byrums- og Trafikplan for Middelalderbyen. Men det kan tage tid, før man politisk er klar
til at tage sådanne skridt og til at forvaltningen har implementeret de politiske beslutninger om
gaderne. Derfor bør der handles nu i forhold til udeserveringer på smalle fortov.

Jeg har vedlagt borgerens korrespondance med Teknik- og Miljøforvaltningen, teknik- og
miljøborgmesteren og Det Centrale Handicapråd.

Med venlig hilsen
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Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøudvalget. 

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at brevet om udeserveringer på smalle fortov i Middelalderbyen, der
fremgår af løsningsafsnittet, sendes til Teknik- og Miljøudvalget.

Bilag
1. Svar til borger om udeservering på smalle fortov
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  B-sag: Christianshavns Lokaludvalgs borgermøde om Lynetteholm (2022-0140142)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at bidrage økonomisk til Christianshavns Lokaludvalgs
borgermøde om den strategiske miljøvurdering af infrastruktur og byudvikling på Lynetteholm.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 10.000 kr. til Christianshavns Lokaludvalgs
borgermøde om den strategiske miljøvurdering af infrastruktur og byudvikling på Lynetteholm.

Problemstilling

Christianshavns Lokaludvalg havde planlagt at holde et borgermøde den 17. maj 2022 på
Arkitektskolen på Holmen om den strategiske miljøvurdering af infrastruktur og byudvikling på
Lynetteholm. Lokaludvalget havde aftaler om oplæg fra eksperter om tre væsentlige aspekter ved
Lynetteholm:

Jan Gehl, arkitekt og byplanlægger: Byudvikling
Otto Anker Nielsen, DTU Transportafdeling: Trafikplanlægning
Jens Hesselbjerg Christensen, Niels Bohr Instituttet: Klimasikring.

Efter oplæggene var der afsat en time til spørgsmål og debat. Borgerne skulle inden mødet sende
spørgsmål til Christianshavns Lokaludvalg om mødets tre hovedtemaer, til forelæggelse for de tre
oplægsholdere. så spørgsmålene kunne indarbejdes i oplæggene.

Imidlertid oplyste Økonomiforvaltningen den 22. april 2022, at Transportministeriet har meddelt, at de
ønsker at udskyde høringen af den strategiske miljøvurdering af Lynetteholm, som skulle sættes i
gang den 6. maj 2022. Det skyldes dels at ministeriet ønsker en undersøgelse af alternativerne til
klapning ved Køge Bugt, dels et ønske om at være sikker på, at undersøgelserne er færdige inden at
de offentliggøres.

Økonomiforvaltningen har oplyst, at Transportministeriet foreløbig har meldt ud, at de i stedet
forventer at kunne påbegynde høringen d. 6. juni 2022.

Løsning

Christianshavns Lokaludvalg vil holde borgermødet i høringsperioden og afventer derfor en ny
udmelding på, hvornår høringsperioden bliver, før en ny dato for borgermødet fastsættes.
Christianshavns Lokaludvalg har fået bekræftet aftalerne med ovennævnte oplægsholdere. 
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Indre By Lokaludvalgs formandskab mener, at borgermødet er af væsentlig interesse for Indre Bys
borgere. Formandskabet foreslår derfor, at Indre By Lokaludvalg medvirker til finansieringen af mødet
uden at stille krav om indflydelse på mødet og uden at stå som medarrangør af mødet.

Christianshavns Lokaludvalgs formandskab og tovholdere på mødet har givet udtryk for, at
planlægningen af mødet er for langt fremme til at tage andre ind i planlægningen af det. Det er Indre
By Lokaludvalgs formandskab enig i.

Indre By Lokaludvalgs formandskab forestiller sig, at Indre By Lokaludvalg betaler for annoncering af
mødet i et Indre By-medie og eventuelt i et regionalt medie, samt at Indre By Lokaludvalg gør
opmærksom på mødet via lokaludvalgets nyhedsbrev, hjemmeside og Facebook-side.

Økonomi

Det foreslås, at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 10.000 kr. til ovennævnte borgermøde.
Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Christianshavns Lokaludvalg har afsat en ramme på 20.000 kr. til mødet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget afsatte en ramme på 10.000 kr. til Christianshavns Lokaludvalgs borgermøde om
den strategiske miljøvurdering af infrastruktur og byudvikling på Lynetteholm.
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  B-sag: Støtte til aktiviteter i Tour de France-ugen (2022-0140352)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at offentliggøre, at der er mulighed for at søge lokaludvalget om 
penge til aktiviteter i Indre By i perioden den 25. juni-2. juli 2022 med relation til Tour de France.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg hurtigst muligt offentliggør, at der er mulighed for at søge lokaludvalget
om  penge til aktiviteter i Indre By i perioden den 25. juni-2. juli 2022 med relation til Tour de
France, jf. afsnittene "Løsning" og Videre proces" nedenfor.

Problemstilling

Lokaludvalgets informationsmøde den 21. april 2022 om rammerne for Tour de France starten i Indre
By den 1. juli 2022 viste, at borgerne ser frem til begivenheden og aktiviteterne i den forbindelse.
Blandt de tilstedeværende borgere var der interesse for at stå for aktiviteter I Tour de France-ugen
den 25. juni-2. juli 2022.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget offentliggør, at der er mulighed for at søge om penge til
aktiviteter i Indre By i perioden den 25. juni-2. juli 2022 med relation til Tour de France. Det kan både
være aktiviteter med cykling som tema og aktiviteter med Frankrig som tema. Derudover er
lokaludvalgets retningslinjer for støtte gældende.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 75.000 kr. til aktiviteter i Indre By i perioden den
25. juni-2. juli 2022 med relation til Tour de France. Pengene tages af puljen til puljeansøgninger.

Videre proces

Muligheden for at søge støtte til aktiviteter offentliggøres hurtigst muligt med en ansøgningsfrist den
30. maj 2022, så Puljegruppen har mulighed for at drøfte og beslutte anbefalinger til lokaludvalget
senest den 2. juni 2022. Lokaludvalget tager stilling til ansøgningerne i sit møde den 9. juni 2022.
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Bilag

1. Link til Tour de France-hjemmesidens side om København:

https://letourcph.dk/maal-startbyer/koebenhavn

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at offentliggøre, at der er mulighed for at søge lokaludvalget om 
penge til aktiviteter i Indre By i perioden den 25. juni-2. juli 2022 med relation til Tour de France,
jf. afsnittene "Løsning" og Videre proces".
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INDRE BY LOKALUDVALG

19.  B-sag: Puljeansøgninger, maj 2022 (2022-0067878)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 19 puljeansøgninger.

Indstilling

1.  At lokaludvalget giver afslag til Street Society på en ansøgning om 44.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til at tilbyde gratis fodboldtræning og events på Israels Plads alle søndage i perioden 15.
maj-2. oktober 2022. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre
aktiviteter.

2.  At Indre By Lokaludvalg giver afslag til foreningen Crossover på en ansøgning om 48.900 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til at tilbyde gratis basketball-træning og events på Israels Plads alle
søndage i perioden 8. maj-2. oktober 2022.  Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine
penge på andre aktiviteter.

3.  At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Designduoen Ahm & Lund på en ansøgning om 6.900 kr.
af lokaludvalgets 2022-pulje til en Finisage den 6. maj 2022 i udstillingsstedet Officinet i
Bredgade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

4.  At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen The Benevolent Foundation afslag på en ansøgning om
op til 75.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til afholdelse af en event den 6. august 2022 på
udearealet ved Kulturhuset Indre By på Charlotte Ammundsens Plads. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

5.  At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til tre performances i natkirken i Vor Frue Kirke den 22. og 29. september samt den 6.
oktober 2022, hvor en performance- og billedkunstner, en cellist og en lyskunstner interagerer i
improvisationer, der bevæger sig mellem flere virkelighedsplaner. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

6.  At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen Københavns Cykelfællesskab tilsagn 35.000 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til Copenhagen Bike Festival den 3. og 4. september 2022 på Israels
Plads. Støtten øremærkes til indretning af plads med toilet og vogne, renovation samt tryk/materialer,
jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det
ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

7.  At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen Alteration afslag på en ansøgning om 7.000 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til en koncert den 2. juli 2022 i Husets Biograf med Dörner/Klapper/Teller
trio. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.
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8.  At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen Københavns Cykelfællesskab afslag på en ansøgning
om 27.500 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til Copenhagen Cargobike Day & Tour den 30. juni 2022
på Israels Plads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget har givet tilsagn til Gårdlaugene ved
Vendersgade og Israels Plads om støtte til cykelaktiviteter i samme område i dagene omkring Tour
de France-starten. Lokaludvalget opfordrer Foreningen Københavns Cykelfællesskab til at
kontakte Gårdlaugene ved Vendersgade og Israels Plads med henblik på et samarbejde.

9.  At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Copenhagen Opera Festival på en ansøgning om 50.000
kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til dækning af produktionsudgifter i forbindelse med følgende
aktiviteter i Indre By under festivalen, som foregår den 19.-27. august 2022:

Operaevents på BLOX (fælles morgensang, koncert, børneforestilling samt hertil tilknyttede
workshops)
Opera på de københavnske kanaler med Showbåden
Opera med det mobile koncertformat Partybussen , der kører om natten, og som bl.a. opsøger
Strøm Festival, Chart, Cph Cooking samt technofestivalen Karrusel.

Afslaget begrundes med, at der er tale om en årlig tilbagevendende begivenhed, hvilket lokaludvalget
som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte.

10.  At Indre By Lokaludvalg giver Gårdlaugene ved Vendersgade og Israels Plads afslag på en
ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til et seminar om et undervisnings- og
uddannelsesforløb for unge i lokalområdet og i uddannelsesinstitutioner, hvor der udarbejdes en
drejebog for og materialer til uddannelse i bæredygtig lokaludvikling og tilbud om en meritgivende
uddannelse af lokale unge guider. 

11.  At Indre By Lokaludvalg giver en borger afslag på en ansøgning om 63.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til Kammerkoret Tourdions 50-års to jubilæumskoncerter i Esajas Kirke i Malmøgade og
Hans Egedes Kirke i Vardegade den 11. og 16. september 2022. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

12.  At Indre By Lokaludvalg giver foreningen P.I.G. afslag på en ansøgning om 21.734 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til en koncert i forbindelse med en prisuddeling, som holdes den 19. maj
2022 i Kunstforeningen Gl. Strand. Afslaget begrundes med, at der er tale om en årlig
tilbagevendende begivenhed, hvilket lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets
retningslinjer for støtte.

13.  At Indre By Lokaludvalg giver Hawila Project afslag på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til en aktivitet, der vil bestå af en forestilling og et fortællearrangement den
3. og 4. september 2022 ved Ofelia Plads, som gør opmærksom på Østersøens rolle i kystlandene i
fremtiden. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

14.  At Indre By Lokaludvalg giver Nyhavnsforeningen tilsagn om 14.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til en grafisk produktion af informationstavler i A4-eller A3-format, på dansk og engelsk,
som kan hænge på alle skibene i Nyhavn og ses fra kajen. 

15.  At Indre By Lokaludvalg giver Life Exhibitions tilsagn om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje
til afholdelse af særlige events med kunstnere på udendørs-udstillingen 2030 NOW på Kongens
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Nytorv i perioden 11.-31. juli 2022. Støtten øremærkes til tryk/materialer og transport, jf. ansøgerens
budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 30.000 kr., fordi det ønsker at sprede
sine penge ud på forskellige aktiviteter.

16.  At Indre By Lokaludvalg giver Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder
tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til produktion af en animationsfilm på 30-40
sekunder til beboerforeningens første fysiske generalforsamling ultimo maj 2022, som skal vise,
hvorledes ca. 2.500 biler dagligt skal komme ind og ud ad en p-kælder på Dantes Plads.

17.  At Indre By Lokaludvalg giver Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder
afslag på en ansøgning om 18.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til fjernelse af skulpturen Dante i
dialog med det 21. århundrede  inkl. to informationstavler og til transport af skulpturen fra Dantes
Plads til Galleri Galschiøt i Odense den 31. maj 2022. Afslaget begrundes med, at aktiviteten ikke har
et indhold, som henvender sig til Indre Bys borgere og daglige brugere.

18.  At Indre By Lokaludvalg giver Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder
tilsagn om 8.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til levende musik på Dantes Plads den 2. juli 2022. 

19.  At Indre By Lokaludvalg giver Ejerforeningen Fiolstræde 28A-B og Gårdlauget Rosengården
tilsagn om 11.500 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til afholdelse af et indvielsesarrangement i
Kastaniegården den 22. maj 2022 i anledning af færdiggørelsen af brolægning m.m. af gården.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 19 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Street Society: Ny opstart og fastholdelse af medlemmer efter Covid-19

Street Society søger om 44.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til at tilbyde gratis fodboldtræning og
events på Israels Plads alle søndage kl. 14-16 i perioden 15. maj-2. oktober 2022. Ansøgeren vil
gerne genetablere et foreningstilbud til foreningsløse piger og drenge gennem deres ugentlige
træningssessioner. Yderligere er det projektets vision at skabe et sundt og positivt fællesskab for
børn og unge. Ansøgeren vil nedbryde de geografiske grænser og samle ungdommen på tværs af
bydele.

Foreningens nuværende instruktører/rollemodeller fra nærområdet vil i samarbejde med målgruppen
få ansvaret for aktiviteten og projektets udvikling: Ung til ung-konceptet, hvor de unge tager ansvar
og forpligter sig til projektet. Målgruppen er mellem 9-17 år og er primært drenge fra nærområdet.
Nogle af disse drenge kommer fra socialt udsatte områder, som adskiller sig på sundhed,
uddannelse, jobmuligheder, kriminalitet osv. Blandt succeskriterierne er, at projektet får minimum 100
besøgende ugentligt og at flere klubløse børn og unge deltager fast i den ugentlige træning i stedet
for at lave ballade på Nørreport og i Indre By.
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Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til forplejning, honorar af en instruktør, finalestævne, indkøb af
t-shirts og præmier.

Sekretariatets bemærkninger

 Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteterne.

Puljegruppens anbefaling

Vi mener, at det er en opgave for kommunen/socialforvaltningen, som i forvejen har
gadeplansmedarbejdere, der evt. kunne indgå. Afslag.

Formandens indstilling

At lokaludvalget giver afslag til Street Society på en ansøgning om 44.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til at tilbyde gratis fodboldtræning og events på Israels Plads alle søndage i perioden 15.
maj-2. oktober 2022. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre
aktiviteter.

 

2. Crossover: PLAY ON PLAY

Foreningen Crossover søger om 48.900 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til at tilbyde gratis
basketball-træning og events på Israels Plads alle søndage i perioden 8. maj-2. oktober 2022.
Ansøgeren vil gerne genetablere et foreningstilbud til foreningsløse piger og drenge gennem deres
ugentlige træningssessioner. Projektets vision at skabe et sundt og positivt fællesskab for børn og
unge gennem træning og stævner. Ansøgeren vil desuden afholde en afsluttende turnering og
prisuddeling, hvor de belønner de mest loyale samt dem som vinder til turneringen.

Målgruppen er typisk mellem 10-20 år og er udenfor det etablerede foreningsliv og uden
voksenkontakt til daglig, og som færdes i Indre By, men ikke bor der selv.

Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til forplejning, honorar af en basketball instruktør samt
finalestævnet og afslutningsshow med præmier m.m.

Sekretariatets bemærkninger

 Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteterne.

Puljegruppens anbefaling

Vi mener, at det er en opgave for kommunen/socialforvaltningen, som i forvejen har
gadeplansmedarbejdere, der evt. kunne indgå. Afslag.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til foreningen Crossover på en ansøgning om 48.900 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til at tilbyde gratis basketball-træning og events på Israels Plads alle
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søndage i perioden 8. maj-2. oktober 2022.  Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine
penge på andre aktiviteter.

 

3. Ahm & Lund: Symposium

Designduoen Ahm & Lund søger om 6.900 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til en Finisage den 6. maj
2022 i udstillingsstedet Officinet i Bredgade, som vil starte med en række talks med afsæt i de mere
filosofiske retninger af udstillingen Symposium , der vises i perioden 28. april-6. maj 2022. Der vil
være oplæg om behovet for sameksistens med planeten, dens fauna og flora:

Et oplæg om flow, og vigtigheden her af - det at vi mennesker tager os tid til at fordybes os,
lade os rive med, og gøre os umage for at de ting vi skaber, er vedkommende og har
berettigelse.
Et oplæg om økoteologi, og et teologisk perspektiv på menneskesynet  mennesket som natur
og sammenhængen med den øvrige natur.

Indslagene er af omtrent 20-30 minutters varighed. Hvert indslag afløses af et musikstykke, hvor
tankerne kan dvæle. Der sluttes af med en åben dialog / spørgsmål / svar. Undervejs vil der blive
serveret forfriskninger. Ansøgeren forventer 30-50 deltagere.

Arrangementet er gratis. Udgiftsbudgettet er på 20.900 kr. Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til
projektor, lydudstyr og honorar til kunstnere.

Sekretariatets bemærkninger
Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter
aktiviteter, hvor støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning af ansøgeren. I dette tilfælde
udgør løn til arrangør knap 24% af udgiftsbudgettet.

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefaling

Alt for meget løn. Er en - i øvrigt sympatisk - virksomhed, og aktiviteten retter sig mod andre
virksomheder. Afslag.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Designduoen Ahm & Lund på en ansøgning om 6.900 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til en Finisage den 6. maj 2022 i udstillingsstedet Officinet i
Bredgade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

4. Summer Jam Block Party
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Foreningen The Benevolent Foundation søger om op til 75.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til
afholdelse af en event den 6. august 2022 på udearealet ved Kulturhuset Indre By på Charlotte
Ammundsens Plads.

Der vil være madboder og en bar samt musik, som lokale kunstnere og DJ s står for. Ansøgeren
håber at kunne skabe en letsindig stemning, så borgerne kan nyde dagen og lære hinanden bedre at
kende. Ansøgeren forventer 1.500 deltagere. Ansøgeren har til sekretariatet oplyst, at eventen
foregår fra kl. 16.00 til kl. 23.00. Hvis Københavns Politi vil tillade det, vil de dog gerne fortsætte til kl.
02.00.

Kulturhuset Indre By stiller arealer til rådighed. Depot stiller med bar og mad. Ansøgeren har til
sekretariatet oplyst, at foreningen ikke skal tjene penge, da det er Depot og andre lokale
restauranter, der stiller bar og mad til rådighed.

Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til musikere, kabler mv., sikkerhed, scene og lys,
markedsføring, forplejning til frivillige og affaldssortering.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter eventen med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Der er alt for meget løn. Fremstår mere som en privat fest. Det er uklart, hvori samarbejdet med
Kulturhuset består. Det lyder ellers spændende med den letsindige  stemning. Afslag.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen The Benevolent Foundation afslag på en ansøgning om op
til 75.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til afholdelse af en event den 6. august 2022 på udearealet
ved Kulturhuset Indre By på Charlotte Ammundsens Plads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

5. Dagdrømmer

En borger søger om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til tre performances i natkirken i Vor Frue
Kirke den 22. og 29. september samt den 6. oktober 2022, hvor en performance- og billedkunstner,
en cellist og en lyskunstner interagerer i improvisationer, der bevæger sig mellem flere
virkelighedsplaner. Hver af de tre performances vil være forskellig, alt efter kunstnernes interaktion
og publikums indvirken på dem. Der trækkes tråde til dada, surrealisme og det psykedeliske.
Formmæssigt er performancerækken bygget op over en installation, der danner base for et
skyggespil. Musikken, lyset, bevægelserne og installationen er drømmende og sitrende som
forestillingen om at træde ind i en elverhøj.

Formålet er at lade kunsten samle mennesker og at åbne sindene for det vigtige i at turde åbne sig
mod hinanden trods forskellighed. Formålet er endvidere at agitere for at kunne indtage en andens
ståsted for en stund og lade stå åbent og tage verden ind uden frygt.
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Det er gratis at deltage. Udgiftsbudgettet er på 140.000 kr. Ansøgeren har søgt Statens Kunstfond
om 90.000 kr. Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til tryk, transport, forplejning og materialer til
scenografi.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter
aktiviteter, hvor støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning af ansøgeren. I dette tilfælde
udgør løn til arrangør knap 11% af udgiftsbudgettet.

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteterne. Hvis lokaludvalget beslutter
at støtte aktiviteten, bør det ske med en betingelse om, at der ikke må forkyndes i forbindelse
aktiviteterne.

Puljegruppens anbefaling

Også her er der alt for meget løn. Vi tror ikke rigtigt på projektet. Afslag.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til tre performances i natkirken i Vor Frue Kirke den 22. og 29. september samt den 6.
oktober 2022, hvor en performance- og billedkunstner, en cellist og en lyskunstner interagerer i
improvisationer, der bevæger sig mellem flere virkelighedsplaner. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

6. Copenhagen Bike Festival

Foreningen Københavns Cykelfællesskab søger om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til
Copenhagen Bike Festival den 3. og 4. september 2022 på Israels Plads. Der vil være aktiviteter som
fx børneræs, guidede ture på byens cykelstier og gennem byens kendte og mindre kendte steder,
forenings- og klubaktiviteter, ladcykel-optog, demo af cykler og udstyr, mad og drikke mm.

Et af de overordnede temaer vil være touring, bikepacking og cykelferie i Danmark på alt fra den
almindelige cykel til MTB og gravel, og der vil være besøg af Cykeldrengene, som vil dele af deres
erfaringer med de lange ture.

Målet med festivalen er, at deltagerne får en god oplevelse med cykling og bliver klogere på, hvilke
muligheder cykling tilbyder i forbindelse med trivsel, sundhed, klima, miljø og bæredygtighed.
Derudover ønsker ansøgeren at skabe debat om hvordan borgerne, politikerne og virksomhederne i
København kan nå klima- og mobilitetsmålene for 2025 ved i langt højere grad at indtænke cykler
som transportform. Ansøgeren vil bringe borgere og beslutningstagere sammen for at udveksle
holdninger og ønsker. På cykelfestivalen lægges der op til åben debat om hvordan vi vil sætte vores
præg på fremtidens mobilitet og byplanlægning.

Ansøgeren forventer et par tusinde deltagere. Det er gratis at deltage. Udgiftsbudgettet er på 170.000
kr. Indtægtsbudgettet er på 75.000 kr., idet der sælges mad og drikke samt merchandise. Desuden
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forventes der en indtægt fra udstillere. Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til at dække
underskuddet på festivalen. Der er udgifter til toiletter og renovation, løn til arrangør, honorar til
eksterne, annoncering/PR, tryk/materialer, diverse cykelbaner og tilbehør, forplejning, t-shirts samt til
leverandører af cykelaktiviteter.

Sekretariatets bemærkninger

 Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter
aktiviteter, hvor støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning af ansøgeren. I dette tilfælde
udgør løn til arrangør knap 6% af udgiftsbudgettet.

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter festivalen med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Vi valgte at støtte med 35.000 (toiletter og tryk af materialer). Festivalen ligger pænt væk fra Tour de
France, når københavnerne er kommet hjem fra ferie. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen Københavns Cykelfællesskab tilsagn 35.000 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til Copenhagen Bike Festival den 3. og 4. september 2022 på Israels
Plads. Støtten øremærkes til indretning af plads med toilet og vogne, renovation samt tryk/materialer,
jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det
ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

 

7. Alteration

Foreningen Alteration søger om 7.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til en koncert den 2. juli 2022 i
Husets Biograf med Dörner/Klapper/Teller trio. Der er tale om en unik koncert med visning af den
herboende tjekkiske musiker og filmmager Martin Klappers eksperimentelle super-8 film, som
trompetist Axel Dörner fra Berlin og den københavnske akustiske guitarist Jørgen Teller spiller til.
Martin Klapper vil i flere passager deltage i musikken med sine særlige objekter, der består af legetøj
og køkkengrej mv.

Ansøgeren forventer 60 publikummer. Der tages 50 kr. i entré. Udgiftsbudgettet er på 18.550 kr.
Ansøger har også søgt Statens Kunstfond og Københavns Musikudvalg om støtte. Støtten fra
lokaludvalget vil blive brugt til PR, transport, tekniker og musikerhonorar.

Sekretariatets bemærkninger

 Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter
aktiviteter med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering:

ikke matcher beløbet, der ansøges om
ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt.
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Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncerten med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Spændende projekt, men er ikke offentligt tilgængeligt. Entré og alt for meget løn. Afslag.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen Alteration afslag på en ansøgning om 7.000 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til en koncert den 2. juli 2022 i Husets Biograf med Dörner/Klapper/Teller
trio. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

8. Copenhagen Cargobike Day & Tour

Foreningen Københavns Cykelfællesskab søger om 27.500 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til
Copenhagen Cargobike Day & Tour den 30. juni 2022 på Israels Plads; dagen inden Tour de
France-starten. I løbet af dagen vil det være muligt at se og prøve en lang række ladcykler til både
privat og erhvervsmæssigt brug. Man kan få svar på, hvordan en ladcykel kan gøre ens dagligdag
lettere som privatperson og man kan høre om de løsninger, der kan hjælpe ens virksomhed med at
omlægge logistikken med ladcykler.

Et af dagens højdepunkter er Copenhagen Cargobike Tour, hvor deltagerne kl. 16-19 cykler med
deres ladcykler (og gerne andre typer cykler), der er pyntet og lastet med unger, kærester, hunde og
andet gods en flot tur gennem byens gader med indlagte stop undervejs med musik og snacks. Det
store 6 mands jazzorkester "Det Nye Jazzorkester" er med på hele turen. Man vil få mulighed for at få
hjælp til at pynte sin ladcykel. Bagefter er der mad og drikke samt jazzkoncert kl. 20-21.

Formålet er at gøre opmærksom på, hvor vigtigt det er at indtænke ladcykler i den københavnske
infrastruktur og som del af den grønne omstilling. Derudover ønsker ansøgeren at skabe debat om
hvordan borgerne, politikerne og virksomhederne i København kan nå klima- og mobilitetsmålene for
2025 ved i langt højere grad at indtænke ladcykler som transportform. Ansøgeren vil bringe borgere
og beslutningstagere sammen for at udveksle holdninger og ønsker. På dagen lægger ansøgeren op
til åben debat om hvordan vi vil sætte vores præg på fremtidens mobilitet og byplanlægning.

Ansøgeren forventer over 1.000 deltagere. Det er gratis at deltage. Udgiftsbudgettet er på 72.500 kr.
Indtægtsbudgettet er på 30.000 kr., idet der sælges mad og drikke. Desuden forventes der en
indtægt fra udstillere. Ansøgeren har søgt kommunens arrangementspulje om støtte til toiletvogne,
renovation og rengøring. Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til annoncering og honorering af
musikere.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter Copenhagen Cargobike Day & Tour med
en underskudsgaranti.

Sekretariatet gør opmærksom på, at lokaludvalget i sit møde den 10. marts 2022 besluttede at give
Gårdlaugene ved Vendersgade og Israels Plads tilsagn om 25.000 kr. til aktiviteten Cykelglæde ,
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som omfatter cykelaktiviteter i de offentlige rum i Vendersgade, Linnésgade, Rømersgade, på Israels
Plads og ved Torvehallerne i ugen op til Tour de France-starten den 1. juli 2022.

Puljegruppens anbefaling

Yderst sympatisk projekt. Er samme ansøger som 6. Vi har jo støttet de lokale beboere med 25.000
op til Tour de France-starten på samme lokalitet, og desuden er der jo en TdF-pulje. Vi bør opfordre
Cykelfællesskabet til at samarbejde med de lokale gårdlaug om cykelaktiviteterne op til TdF på
Israels Plads, og evt. søge TdF-puljen.  

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen Københavns Cykelfællesskab afslag på en ansøgning om
27.500 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til Copenhagen Cargobike Day & Tour den 30. juni 2022 på
Israels Plads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget har givet tilsagn til Gårdlaugene ved
Vendersgade og Israels Plads om støtte til cykelaktiviteter i samme område i dagene omkring Tour
de France-starten. Lokaludvalget opfordrer Foreningen Københavns Cykelfællesskab til at
kontakte Gårdlaugene ved Vendersgade og Israels Plads med henblik på et samarbejde.

 

9. Copenhagen Opera Festival 2022

Copenhagen Opera Festival søger om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til dækning af
produktionsudgifter i forbindelse med følgende aktiviteter i Indre By under festivalen, som foregår den
19.-27. august 2022:

Operaevents på BLOX (fælles morgensang, koncert, børneforestilling samt hertil tilknyttede
workshops)
Opera på de københavnske kanaler med Showbåden
Opera med det mobile koncertformat Partybussen , der kører om natten, og som bl.a. opsøger
Strøm Festival, Chart, Cph Cooking samt technofestivalen Karrusel.

Aktiviteterne på BLOX er gratis. Der forventes i alt 400 deltagere. Blandt aktiviteterne er en
dukkeopera for 4-7 årige samt en koncert med Trio Angelo. Ved morgensangen vælger værten og
dagens gæst sangene, der skal synges.

Showbåden  starter med at sejle den 14. august 2022. To gange om dagen stævner den ud fra Ved
Stranden med op til 150 publikummer pr. gang. Hver tur tager ca. 1 time. Holdet, der byder på
koncertoplevelser til vands, kalder sig As Time Goes By , og består af tre operasangere og en
pianist. Med kostumer og rekvisitter skabes en kabaret-stemning på vandet, og publikum inviteres til
at synge med på udvalgte operapassager. Der forventes i alt 2.800 deltagere. En billet koster 95 kr.

Opera-Partybussen er en lille lastbil med åbent overdækket lad. Partybussen kører på tværs af de
københavnske kvarterer med opera-hits bragende ud af højtalerne, og et hold af unge, oplagte
operasangere, stopper på udvalgte torve og pladser og laver korte optrædener. Partybussen guider
vej til alle festivalens andre begivenheder og oplevelser. I Indre By laver partybussen 3-5 stop. Det
forventes, at flere hundrede personer vil opleve Opera-Partybussen.
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Blandt formålene med aktiviteterne under Copenhagen Opera Festival er at tage operaen og kulturen
ud af de gængse institutioner og gøre den nærværende og tilgængelig i byrummet for byens borgere.

Udgiftsbudgettet for ovennævnte tre aktiviteter er på 371.697 kr. Indtægtsbudgettet er på 321.697 kr.
Ansøgeren har fået tilsagn om støtte fra Statens Kunstfond til operafestivalen 2022.

Støtten fra lokaludvalget vil brugt til at dække produktionsudgifter i forbindelse de tre ovennævnte
aktiviteter, bl.a. leje af prøvelokale til Showbåden , honorarer til eksterne, forplejning, leje af
lydudstyr til Showbåden , billeje til Opera-Partybussen, kostumer mv.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter
årligt tilbagevendende, uforandrede projekter og arrangementer. Copenhagen Opera Festival har
eksisteret siden 2009.

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter
aktiviteter med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering:

ikke matcher beløbet, der ansøges om
ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt.

Der tages entré til Showbåden : 95 kr. pr. billet.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter operaevents på
BLOX, Showbåden  og Opera-Partybussen.

Puljegruppens anbefaling

Stor, professionel, tilbagevendende begivenhed. Afslag

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Copenhagen Opera Festival på en ansøgning om 50.000 kr.
af lokaludvalgets 2022-pulje til dækning af produktionsudgifter i forbindelse med følgende aktiviteter i
Indre By under festivalen, som foregår den 19.-27. august 2022:

Operaevents på BLOX (fælles morgensang, koncert, børneforestilling samt hertil tilknyttede
workshops)
Opera på de københavnske kanaler med Showbåden
Opera med det mobile koncertformat Partybussen , der kører om natten, og som bl.a. opsøger
Strøm Festival, Chart, Cph Cooking samt technofestivalen Karrusel.

Afslaget begrundes med, at der er tale om en årlig tilbagevendende begivenhed, hvilket lokaludvalget
som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte.
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10. Vores Byrum som læringsrum

Gårdlaugene ved Vendersgade og Israels Plads søger om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til
et seminar om et undervisnings- og uddannelsesforløb for unge i lokalområdet og i
uddannelsesinstitutioner.

På seminaret udarbejdes en drejebog for og materialer til uddannelse i bæredygtig lokaludvikling og
tilbud om en meritgivende uddannelse af lokale unge guider. Det skal ske i tæt samarbejde med de
lokale kulturmiljøer, foreninger, virksomheder, beboere og besøgende. Aktiviteten, der omfatter et 3
timers udviklingsseminar ultimo maj og et 2 timers handleplans-, aftale- og koordineringsmøde primo
juni 2022 for alle inviterede og interesserede, foregår i enten Kulturhus Indre By på Charlotte
Ammundsens Plads eller i Bethesda i Rømersgade.

Baggrunden for aktiviteten er et ønske om, at unge involveres som aktive deltagere i lokalområdets
liv og bæredygtige udvikling gennem styrkelse af undervisning i emner og projekter, der knytter sig til
aktiviteter og udviklinger i lokalområdet.

De mest interesserede unge bliver efterfølgende tilbudt en meritgivende guide-uddannelse.

De uddannede guider kan deltage som støttelærere for klasser, der er på lejrskoleophold i kvarteret,
for udenlandske studerende, der bor og læser i kvarteret, og som assistenter for deltagere i
UNESCO-Verdenskonferencen for bæredygtig arkitektur og byudvikling samt for besøgende grupper
i Arkitektåret i København i 2023.

Ansøgeren har til sekretariatet oplyst, man forvente deltagelse af 20 nøglepersoner og 10
ungerepræsentanter udover de involverede undervisere, gæstelærere  og arrangører.

Ansøgeren har til sekretariatet oplyst følgende om målgrupperne for forløbet:

Primært unge i alderen 14-20 år der bor, uddanner sig eller arbejder i kvarteret
Opgaven er  sammen med repræsentanter for denne gruppe og med flest mulige af de
nøglepersoner der er nævnt ovenfor  at styrke de unges stemmer og roller i de kommende års
udvikling af Vores levende og lærende bydel  gennem opmærksomhed på potentialerne i og
brugen af de lokale Byrum og den lokale Bynatur. 
Sekundært nøglepersoner og miljøer i denne udvikling gennem styrkelse af lokale netværk,
partnerskaber og kulturer med fokus.
Tertiært af inddrage beboere, virksomheder, kulturinstitutioner og besøgende i denne udvikling,
med De unge  som handlekraftige inspiratorer, dialogpartnere og guider  med deres
erfaringer, viden og indsigter i lokalsamfundets gode liv, udvikling og fremtid  som afsæt.
Og endelig, via dokumentation af forløbet, at indbyde andre dele af byen og arrangører af
aktiviteter i bydelen til at udveksle erfaringer og at danne netværk for en bredere dialog om
kvalitet og mangfoldighed i lokal byudvikling. Herunder skeles til det behov for lokale guider til
alle deltagere og besøgende i anledning af arkitekturåret 2023.

Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.
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Puljegruppens anbefaling

Er ikke rigtigt en puljeansøgning til en offentligt tilgængelig begivenhed. Er i øvrigt en god idé, men
for smalt. Ville være oplagt at invitere dem inden for til bydelsplanarbejdet. Hvordan det med meritten
hænger sammen, er vi uforstående over for.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Gårdlaugene ved Vendersgade og Israels Plads afslag på en
ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til et seminar om et undervisnings- og
uddannelsesforløb for unge i lokalområdet og i uddannelsesinstitutioner, hvor der udarbejdes en
drejebog for og materialer til uddannelse i bæredygtig lokaludvikling og tilbud om en meritgivende
uddannelse af lokale unge guider. 

 

11. Kammerkoret Tourdions jubilæumskoncerter

En borger søger om 63.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til Kammerkoret Tourdions 50-års to
jubilæumskoncerter i Esajas Kirke i Malmøgade og Hans Egedes Kirke i Vardegade den 11. og 16.
september 2022.

Koret opfører Vivaldis Gloria. Værket er omfattende i sin størrelse og det opføres sjældent, fordi
kirkerne ikke har midler og ofte heller ikke plads til orkesteret. Koret er derfor afhængig af en vis
kirkestørrelse og af økonomisk støtte. Kammerkoret Tourdion er et amatørkor med 28 medlemmer.
Ved koncerterne deltager professionelle solister og et professionelt orkester.

Koncerten i Hans Egedes Kirke bliver korets tiltrædelseskoncert som huskor i kirken.

Østerbro Lokaludvalg har givet tilsagn om en underskudsgaranti på koncerten i Hans Egedes Kirke,
der ligger i Østerbro Lokaludvalgs område. Ansøgningen om støtte, som Indre By Lokaludvalg skal
tage stilling til, angår koncerten i Esajas Kirke, som ligger i Indre By Lokaludvalgs område.

Det er gratis at overvære koncerterne. Det samlede udgiftsbudget er på 140.000 kr., hvoraf ca.
halvdelen angår koncerten i Esajas Kirke. Kortet søger støtte fra fonde og vil også søge Københavns
Musikudvalg om støtte. Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til honorering af musikere, solister,
dirigent og koncertmester, leje af cembalo og markedsføring.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncerten i Esajas Kirke. Hvis
lokaludvalget beslutter at støtte koncerten, bør det ske med en betingelse om, at der ikke må
forkyndes i forbindelse koncerten.

Puljegruppens anbefaling

Alt for meget løn/honorar. Der søges om 63.000, hvilket må være for to koncerter, men selv det halve
er et stort beløb for den ene koncert, der foregår i Indre by. Afslag.
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Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger afslag på en ansøgning om 63.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til Kammerkoret Tourdions 50-års to jubilæumskoncerter i Esajas Kirke i Malmøgade og
Hans Egedes Kirke i Vardegade den 11. og 16. september 2022. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

12. P.I.G. Prisoverrækkelse

Foreningen P.I.G. er drevet af ønsket om at støtte og udvikle kreativt talent. Foreningens mål er at
støtte og formidle et kunstnerisk fællesskab på tværs af landegrænser. Der er
P.I.G.-ansøgningsrunde hvert år, og vinderen bliver udvalgt blandt ansøgere fra hele verden.
Vinderen modtager en pris og en statuette.

Foreningen søger om 21.734 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til prisuddelingen, som holdes den 19.
maj 2022 i Kunstforeningen Gl. Strand. Ved arrangementets start vil der være et gratis velkomstglas
og behagelig DJ-musik. Derefter vil vinderen af P.I.G Foundation 2022 få overrakt sin pris af Henrik
Vibskov. Efterfølgende vil vinderen præsentere sit arbejde til publikum. Derefter er der spørgsmål og
samtale mellem vinderen og publikum. Vinderen får hermed mulighed for at skabe opmærksomhed
omkring sit arbejde gennem det professionelle og sociale netværk, der er mødt op til arrangementet.
Bagefter er baren igen åben og det er muligt for gæsterne at netværke. Når mørket er faldet på,
afholdes en koncert.

Målgruppen for arrangementet er et yngre kunst- og kulturinteresseret publikum samt studerende fra
diverse kunstakademier og etablerede kunstnere. Ansøgeren forventer ca. 350 deltagere. Det er
gratis at deltage.

Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til afvikling af koncerten: Honorar, transport, lydudstyr,
lysudstyr, lyd- og lysmand. Kunstforeningen Gl. Strand står for en bar med vin og øl, hvor salget
delvist dækker kunstforeningens udgifter i forbindelse med arrangementet.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter
årligt tilbagevendende, uforandrede projekter og arrangementer. P.I.G.-prisoverrækkelsen er en årlig
begivenhed.

Med den bemærkning ser lokaludvalget intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncerten, der
holdes efter prisoverrækkelsen.

Puljegruppens anbefaling

Årligt tilbagevendende ansøgning. Afslag.

Formandens indstilling
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At Indre By Lokaludvalg giver foreningen P.I.G. afslag på en ansøgning om 21.734 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til en koncert i forbindelse med en prisuddeling, som holdes den 19. maj
2022 i Kunstforeningen Gl. Strand. Afslaget begrundes med, at der er tale om en årlig
tilbagevendende begivenhed, hvilket lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets
retningslinjer for støtte.

 

13. Ripples - multidisciplinary sailing performance and storytelling in the harbour of
Indre By

Hawila Project søger om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til en aktivitet, der vil bestå af en
forestilling og et fortællearrangement ved Ofelia Plads, som gør opmærksom på Østersøens rolle i
kystlandene i fremtiden. I løbet af sommeren 2022 vil to sejlskibe sejle Østersøen rundt med den
nutidige cirkusforestilling "Ripples" ombord. De afslutter deres turné i København med sæsonens to
sidste shows den 3. og 4. september 2022. Forestillingen, der spilles på dækket, i master, rig og i
vandet, har til formål at skabe inspiration og handling for en mere bæredygtig fremtid gennem
temaerne klimapsykologi, kredsløb og vand. Forestillingen er især rettet mod unge. Det er gratis at
overvære den.

Udgiftsbudgettet er på 75.000 kr. Ansøgeren vil søge Sharing Copenhagen om støtte. Støtten fra
lokaludvalget vil blive brugt på løn til og bespisning af artister, producenter, teknikere og
kommunikationsfolk, samt til transport og til leje af et gammelt træsejlskib, som skal fungere som
scene.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen.

Puljegruppens anbefaling

Der er alt for meget løn. Ud af et samlet budget på 75.000 er de 41.000 løn/honorar. Afslag.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Hawila Project afslag på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til en aktivitet, der vil bestå af en forestilling og et fortællearrangement den 3. og 4.
september 2022 ved Ofelia Plads, som gør opmærksom på Østersøens rolle i kystlandene i
fremtiden. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

14. Informationstavler til veteranskibene i Nyhavn

Nyhavnsforeningen søger om 14.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til at få lavet en grafisk
produktion af informationstavler i A4-eller A3-format, på både dansk og på engelsk, som kan hænge
på alle skibene i Nyhavn og ses fra kajen. Der er pt. 14 hjemmehørende skibe. Tavlerne produceres i
et vejrbestandigt materiale. Via QR-kode på skiltene bliver der adgang til Nyhavnsforeningens
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hjemmeside, så man på sin mobiltelefon kan få yderligere information. Træskibssammenslutningen
har udarbejdet en skabelon til en informationstavle. Tavlerne sættes op i løbet af foråret 2022.

Formålet er at øge kendskabet til historien bag veteranskibene, hvoraf mange er erklæret som
bevaringsværdige af Skibsbevaringsfonden. Et væsentligt succeskriterie vil være at se et øget
besøgstal på Nyhavnsforeningens hjemmeside. Et andet vil være en øget dialog med turister og
Københavns borgere, når skibsejerne er på skibene.

Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til tryk/materialer og grafisk opsætning.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Puljegruppens anbefaling

Godt projekt med frivillige kræfter og af blivende værdi. Bevilliget 14.000.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Nyhavnsforeningen tilsagn om 14.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje
til en grafisk produktion af informationstavler i A4-eller A3-format, på dansk og engelsk, som kan
hænge på alle skibene i Nyhavn og ses fra kajen. 

 

15. 2030 NOW  Tænke, Skabe, Handle

Life Exhibitions søger om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til afholdelse af særlige events med
kunstnere på udendørs-udstillingen 2030 NOW på Kongens Nytorv i perioden 11.-31. juli 2022. 2030
NOW-udstillingen giver gennem tekst, kunstværker og billeder en indføring i FN s 17 Verdensmål og
giver samtidig med præsentation af 17 ildsjæle inspiration til handlingsændring for almindelige
mennesker.

Ansøgeren vil give kunstnere mulighed for at lave en event, en talk eller en happening på
udstillingerne. Ansøgeren har aftaler med 17 danske/grønlandske/nordiske kunstnere, og vil, når
udstillingen nærmer sig, etablere flere andre aktiviteter rundt om kunstværkerne/kunstnerne på
udstillingen. Formålet med de kunst-relaterede aktiviteter er  ud over at give publikum et nærmere
indblik i eksempler på nutidskunst  at sætte et nyt perspektiv på FN s Verdensmål. Ved at bruge
kunsten håber ansøgeren at få mange besøgende til at blive mere fortrolige med Verdensmålene, og
opdage, at målene rækker ind over stort set alle livets områder.

Ansøgeren forventer et samlet besøgstal på måske 300.000 personer i løbet udstillingsperioden.
Konkret i forhold til de kunstneriske aktiviteter, som primært vil finde sted i weekender, forventer
ansøgeren, at mange hundrede vil deltage. Det er gratis at overvære aktiviteterne. Støtten fra
lokaludvalget vil blive brugt på

honorar til kunstnere, der deltager fysisk på udstillingen
tryk af et postkort, der omtaler projektet og uddeles i København
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tryk af materialer til selve det kunstneriske arrangement
transport til at fragte et kunstværk til Kongens Nytorv.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteterne.

Puljegruppens anbefaling

Vi bevilliger 20.000, som er de ansøgte 30.000 uden de 10.000 i løn. Vi tror, at mange menneske vil
få glæde af, at møde både kunstnerne og verdensmålene.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Life Exhibitions tilsagn om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til
afholdelse af særlige events med kunstnere på udendørs-udstillingen 2030 NOW på Kongens Nytorv
i perioden 11.-31. juli 2022. Støtten øremærkes til tryk/materialer og transport, jf. ansøgerens budget.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 30.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine
penge ud på forskellige aktiviteter.

 

16. Bevar Dantes Plads

Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder søger om 5.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til produktion af en animationsfilm til beboerforeningens første fysiske generalforsamling
ultimo maj 2022 i Nationalmuseets administrationsbygning. Animationsfilmen vil blive udsendt til en
bred vifte af politikere, beboerne, erhvervsdrivende og institutioner i området Dantes Plads og Vester
Voldgade samt pressen.

Beboerforeningen vil informere områdets beboere, erhvervsdrivende og andre interesserede om
konsekvenserne for klima og lokalmiljø, hvis Q-Park anlægger den planlagte 3- etagers p-kælder til
214 biler.

Der vil blive produceret en animationsfilm på 30-40 sekunder, som skal vise, hvorledes ca. 2.500
biler dagligt skal komme ind og ud ad en p-kælder, der har udkørsel hen over fortov og cykelsti mod
Lille Langebro. Formålet med animationsfilmen er

at skabe et middel til at påvirke de lokale politikere/ Teknik- og Miljøudvalget /
Borgerrepræsentationen med henblik på at revurdere beslutningen om p-kælder på Dantes
Plads
at vise, hvor kaotisk trafikken vil blive med krydsende biler over Vester Voldgade og ned i
nedkørselsrampen
at vise, hvor meget nedkørselsrampe, elevatortårn, to nødtrapper og udluftningskanaler vil fylde
på Dantes Plads
at tydeliggøre, hvor tom og bar pladsen vil fremtræde, hvis de træer fældes.

Sekretariatets bemærkninger
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Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter produktion af animationsfilmen.

Puljegruppens anbefaling

Vi er indstillet på at støtte produktionen af materialet, som vil kunne bruges langt ud over
beboerforeningens generalforsamling. Bevilliget 5.000 kr.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder tilsagn
om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til produktion af en animationsfilm på 30-40 sekunder til
beboerforeningens første fysiske generalforsamling ultimo maj 2022, som skal vise, hvorledes ca.
2.500 biler dagligt skal komme ind og ud ad en p-kælder på Dantes Plads.

 

17. Dante i dialog med det 21.århundrede - Nedtagning

Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder søger om 18.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til fjernelse af skulpturen Dante i dialog med det 21. århundrede  inkl. to
informationstavler og til transport af skulpturen fra Dantes Plads til Galleri Galschiøt i Odense.
Fjernelsen af skulpturen skal ske den 31. maj 2022, men beboerforeningen har søgt om tilladelse til
at forlænge udstillingsperioden.

Den ny-producerede skulptur Dante i dialog med det 21. århundrede  blev den 13. september 2021
kørt fra Galleri Galschiøt i Odense til Dantes Plads.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at lokaludvalgets retningslinjer for støtte ikke giver mulighed for, at
lokaludvalget støtter fjernelse og transport af skulpturen Dante i dialog med det 21. århundrede , da
aktiviteten ikke har et indhold, som henvender sig til Indre Bys borgere og daglige brugere.

Sekretariatet gør opmærksom på, at lokaludvalget gav Beboerforeningen for Dantes Plads og
Nærliggende Områder 18.000 kr. af sin 2021-pulje til opsætning af skulpturen Dantes går i dialog
med det 21. århundrede .

Puljegruppens anbefaling

Nedtagning af skulpturen burde have været en del af den oprindelige ansøgning. Nedtagningen er
ikke til glæde for Indre Bys borgere - snarere tværtimod. Afslag.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder afslag på
en ansøgning om 18.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til fjernelse af skulpturen Dante i dialog
med det 21. århundrede  inkl. to informationstavler og til transport af skulpturen fra Dantes Plads til
Galleri Galschiøt i Odense den 31. maj 2022. Afslaget begrundes med, at aktiviteten ikke har et
indhold, som henvender sig til Indre Bys borgere og daglige brugere.
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18. Tour de Dante

Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder søger om 8.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til levende musik på Dantes Plads. Om muligt vil den levende musik blive fulgt op af
afslappet musik fra bånd på et mindre musikanlæg.

Arrangementet skulle foregå i forbindelse med Tour de France-starten den 1. juli 2022. Efter at have
sendt ansøgningen til lokaludvalget har ansøgeren oplyst til sekretariatet, at pga. af afstandskrav til
Tour de France-ruten for sådanne arrangementer holdes arrangementet ikke den 1. juli 2022. Det
holdes i stedet den 2. juli 2022 i forbindelse med Tour de København. 

Hensigten er at skabe liv på pladsen den dag, hvor det meste af byens er indstillet på afslapning og
fest. Hensigten er også at få en dialog med publikum om byen og dens potentialer. Dialogen vil
omfatte ønsket om at få standset planen om en p-kælder på Dantes Plads.

Arrangementet er gratis. Støtten fra lokaludvalget vi blive brugt til honorar og til leje af
musikanlægget.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet.

Puljegruppens anbefaling

Vi besluttede os for at støtte med det fulde beløb, 8.000, men vil henstille til beboerforeningen, at den
koordinerer aktiviteten med Tour de France, som har begrænsninger med hensyn til afstand til ruten.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Områder tilsagn 
om 8.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til levende musik på Dantes Plads den 2. juli 2022. 

 

19. Indvielse af Kastaniegården Fiolstræde 28

Ejerforeningen Fiolstræde 28A-B og Gårdlauget Rosengården søger om 11.500 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til afholdelse af et indvielsesarrangement den 22. maj 2022 kl. 14-18 i anledning af
færdiggørelsen af brolægning m.m. af Kastaniegården, som er gårdrummet i Fiolstræde 28 A og B og
en del af Gårdlauget Rosengården. Gårdrummet har et over 100 år gammelt kastanjetræ og en for
Middelalderbyen unik historie. Bl.a. lå Fiolteatret her. Gårdlauget har i årevis sparet op til at erstatte
fliser med brosten og dermed forskønne gårdrummet. Arbejdet er nu tilendebragt.

Det er ansøgernes ønske at åbne porten ud til Fiolstræde og invitere lokale og gæster inden for, dels
for at se resultatet men mest for at formidle, at Middelalderbyen emmer af historie og er andet og
mere end shopping og caféer. Ansøgerne inviterer de lokale beboerforeninger, naboerne i

Side 70



Fiolstræde, de gamle erhverv i karreen, scenefolk fra Fiolteatret og andre med tilknytning til stedet,
men alle historisk interesserede er velkomne.

Arrangementet er gratis. Udgiftsbudgettet er på 26.500 kr. Ansøgerne dækker selv underskuddet.
Pengene fra lokaludvalget vil blive brugt på leje af pavillon; tryk af flyer med tid og sted samt lidt
historie; kaffe, the vand, kage og snack samt optryk af et par gamle teaterplakater og historiske
billeder til udstilling i porten.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet.

Puljegruppens anbefaling

Der var enighed om at støtte med det ansøgte beløb. 11.500.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Ejerforeningen Fiolstræde 28A-B og Gårdlauget Rosengården tilsagn
om 11.500 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til afholdelse af et indvielsesarrangement i
Kastaniegården den 22. maj 2022 i anledning af færdiggørelsen af brolægning m.m. af gården.

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger for 2022 er 328.800 kr. Indtil videre har lokaludvalget givet ansøgere
tilsagn om støtte for i alt 97.763 kr. af 2022-puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil
der være disponeret for yderligere 93.500 kr. af 2022-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning
1.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Street Society på en ansøgning om
44.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til at tilbyde gratis fodboldtræning og events på Israels Plads
alle søndage i perioden 15. maj-2. oktober 2022. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge
sine penge på andre aktiviteter.

2.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til foreningen Crossover på en ansøgning
om 48.900 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til at tilbyde gratis basketball-træning og events på Israels
Plads alle søndage i perioden 8. maj-2. oktober 2022.  Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil
bruge sine penge på andre aktiviteter.

3.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Designduoen Ahm & Lund på en
ansøgning om 6.900 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til en Finisage den 6. maj 2022 i
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udstillingsstedet Officinet i Bredgade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge
på andre aktiviteter.

4.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen The Benevolent Foundation afslag
på en ansøgning om op til 75.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til afholdelse af en event den 6.
august 2022 på udearealet ved Kulturhuset Indre By på Charlotte Ammundsens Plads. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

5.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om 50.000
kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til tre performances i natkirken i Vor Frue Kirke den 22. og 29.
september samt den 6. oktober 2022, hvor en performance- og billedkunstner, en cellist og en
lyskunstner interagerer i improvisationer, der bevæger sig mellem flere virkelighedsplaner. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

6.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Københavns Cykelfællesskab tilsagn
om 35.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til Copenhagen Bike Festival den 3. og 4. september 2022
på Israels Plads. Støtten øremærkes til indretning af plads med toilet og vogne, renovation samt
tryk/materialer, jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000
kr., fordi det ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

7.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Alteration afslag på en ansøgning
om 7.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til en koncert den 2. juli 2022 i Husets Biograf med
Dörner/Klapper/Teller trio. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre
aktiviteter.

8.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Københavns Cykelfællesskab afslag
på en ansøgning om 27.500 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til Copenhagen Cargobike Day & Tour
den 30. juni 2022 på Israels Plads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget har givet tilsagn til
Gårdlaugene ved Vendersgade og Israels Plads om støtte til cykelaktiviteter i samme område i
dagene omkring Tour de France-starten. Lokaludvalget opfordrer Foreningen Københavns
Cykelfællesskab til at kontakte Gårdlaugene ved Vendersgade og Israels Plads med henblik på et
samarbejde.

9.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Copenhagen Opera Festival på en
ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til dækning af produktionsudgifter i forbindelse
med følgende aktiviteter i Indre By under festivalen, som foregår den 19.-27. august 2022:

Operaevents på BLOX (fælles morgensang, koncert, børneforestilling samt hertil tilknyttede
workshops)
Opera på de københavnske kanaler med Showbåden
Opera med det mobile koncertformat Partybussen , der kører om natten, og som bl.a. opsøger
Strøm Festival, Chart, Cph Cooking samt technofestivalen Karrusel.

Afslaget begrundes med, at der er tale om en årlig tilbagevendende begivenhed, hvilket lokaludvalget
som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte.

10.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Gårdlaugene ved Vendersgade og Israels
Plads afslag på en ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til et seminar om et
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undervisnings- og uddannelsesforløb for unge i lokalområdet og i uddannelsesinstitutioner, hvor der
udarbejdes en drejebog for og materialer til uddannelse i bæredygtig lokaludvikling og tilbud om en
meritgivende uddannelse af lokale unge guider. 

11.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger afslag på en ansøgning om 63.000
kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til Kammerkoret Tourdions 50-års to jubilæumskoncerter i Esajas
Kirke i Malmøgade og Hans Egedes Kirke i Vardegade den 11. og 16. september 2022. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

12.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give foreningen P.I.G. afslag på en ansøgning om
21.734 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til en koncert i forbindelse med en prisuddeling, som holdes
den 19. maj 2022 i Kunstforeningen Gl. Strand. Afslaget begrundes med, at der er tale om en årlig
tilbagevendende begivenhed, hvilket lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets
retningslinjer for støtte.

13.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Hawila Project afslag på en ansøgning om
50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til en aktivitet, der vil bestå af en forestilling og et
fortællearrangement den 3. og 4. september 2022 ved Ofelia Plads, som gør opmærksom på
Østersøens rolle i kystlandene i fremtiden. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine
penge på andre aktiviteter.

14.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Nyhavnsforeningen tilsagn om 14.000 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til en grafisk produktion af informationstavler i A4-eller A3-format, på dansk
og engelsk, som kan hænge på alle skibene i Nyhavn og ses fra kajen. 

15.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Life Exhibitions tilsagn om 20.000 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til afholdelse af særlige events med kunstnere på udendørs-udstillingen
2030 NOW på Kongens Nytorv i perioden 11.-31. juli 2022. Støtten øremærkes til tryk/materialer og
transport, jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 30.000
kr., fordi det ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

16.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Beboerforeningen for Dantes Plads og
Nærliggende Områder tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til produktion af en
animationsfilm på 30-40 sekunder til beboerforeningens første fysiske generalforsamling ultimo maj
2022, som skal vise, hvorledes ca. 2.500 biler dagligt skal komme ind og ud ad en p-kælder på
Dantes Plads.

17.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Beboerforeningen for Dantes Plads og
Nærliggende Områder afslag på en ansøgning om 18.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til fjernelse
af skulpturen Dante i dialog med det 21. århundrede  inkl. to informationstavler og til transport af
skulpturen fra Dantes Plads til Galleri Galschiøt i Odense den 31. maj 2022. Afslaget begrundes
med, at aktiviteten ikke har et indhold, som henvender sig til Indre Bys borgere og daglige brugere.

18.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Beboerforeningen for Dantes Plads og
Nærliggende Områder tilsagn om 8.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til levende musik på Dantes
Plads den 2. juli 2022.
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19.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Ejerforeningen Fiolstræde 28A-B og
Gårdlauget Rosengården tilsagn om 11.500 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til afholdelse af et
indvielsesarrangement i Kastaniegården den 22. maj 2022 i anledning af færdiggørelsen af
brolægning m.m. af gården.
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INDRE BY LOKALUDVALG

20.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2022-pulje (2022-0142146)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på sin 2022-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på sin 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2022-pulje til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på sin 2022-pulje til efterretning.

 

Bilag
Økonomioversigt
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INDRE BY LOKALUDVALG

21.  B-sag: Forretningsorden for Indre By Lokaludvalg (2. behandling) (2022-0109434)

Indre By Lokaludvalg skal godkende sin forretningsorden.

Indstilling

Sekretariatet indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender forretningsordenen, der ses i bilaget. (eftersendes)

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal have en forretningsorden for sit virke. Forretningsordenen sikrer, at arbejdet i
lokaludvalget forløber på en hensigtsmæssig måde.

Løsning

Forretningsordenen, der ses i bilaget, blev vedtaget af lokaludvalget i mødet den 7. april 2022.
(eftersendes)

Økonomi

Intet.

Videre proces

Forretningsordenen gælder fra tidspunktet, hvor lokaludvalget godkender den.

Beslutning
Udsat til mødet den 9. juni 2022.
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INDRE BY LOKALUDVALG

22.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, maj 2022 (2022-0142111)

Indre By Lokaludvalg skal tage håndteringen af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.

 

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste 
lokaludvalgsmøde til efterretning.

Problemstilling

Borgere har henvendt sig til lokaludvalget.

Løsning

1. Parkering

En borger spurgte med mail den 4. april 2022, om lokaludvalget vil være friske på at lave en analyse
af, hvad borgeren i byen bruger sin bil til mv.? Han henviser bl.a. til denne artikel i
B.T.: https://www.bt.dk/samfund/bilfrie-gader-paa-vej-ingen-vil-sige-at-det-havde-vaeret-bedre-med

Sekretariatet svarede den 1. maj 2022, at lokaludvalget i februar 2021 gennemførte en 
borgerpanelundersøgelse i Nansensgade-kvarteret, hvor der bl.a. spurgt til, hvad borgerne bruger
deres bil til. Sekretariatet svarede videre, at lokaludvalget overvejer at gennemføre en
borgerpanelundersøgelse om potentialer og udfordringer i Indre By som indledning til lokaludvalgets
arbejde med en bydelsplan. Her vil der eventuelt blive stillet spørgsmål om, hvad Indre Bys borgere
bruger deres bil til.

 

2. Forskellige forhold

En borger har orienteret lokaludvalget om forskellige forhold:

Mail den 15. april 2022 om hans korrespondance med Teknik- og Miljøforvaltningen og teknik-
og miljøborgmesteren om parkering af en en skurvogn i Borgergade og om parkering af en
skurvogn i Webersgade samt om muligheden for at 10 meter-reglen kan suspenderes i Indre By
og brokvarterene. Han giver udtryk for, at der mangler parkeringspladser til beboerne.
Mail den 18. april 2022 om hans mail til teknik- og miljøborgmesteren om, at det er tid til at få en
opdatering på antallet af P-licenser.
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Mail den 18. april 2022 om hans mail til teknik- og miljøborgmesteren og overborgmesteren om
behovet for renholdelse mm. inden Tour de France-starten.
Mail den 23. april 2022 om hans mail til teknik- og miljøborgmesteren om, at der bør gøres
noget ved de små haver omkring Marmorkirken.
Mail den 25. april 2022 om hans mail til Teknik- og Miljøforvaltningen om varigheden af et
vejarbejde ved Borgergade 26-28.

I en mail den 27. april 2022 skriver han, at han gerne stiller op i et lokaludvalgsmøde for at
gennemgå og afstemme forskellige forhold med lokaludvalget, bl.a. byggesagsbehandlingstider,
varigheden af vejarbejder, manglende bilparkeringspladser, kaotisk cykelparkering, manglende
vedligeholdelse af gader, renholdelsen mm.

Sekretariatet har den 1. maj 2022 svaret borgeren, at der i forbindelse med hvert lokaludvalgsmøde
er "Åben spørgetid", hvor borgere har mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. 

 

3. Belysning langs stien om Sortedamssøen

En borger spurgte med mail den 5. april 2022, om der er overvejelser om etablering af lys rundt om
den sidste del af Sortedamssøen.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 22. april 2022, at man er opmærksom på ønsket med lav
stibelysning ved de resterende sø-strækninger. Opsætning af nye belysningsanlæg i byen kan dog
ikke finansieres indenfor Teknik- og Miljøforvaltningen nuværende budgetramme. Dette kræver, at
der afsættes midler hertil ved kommende budgetforhandlinger.

 

4. Flytning af cykler

En borger skrev den 9. april 2022 til lokaludvalget om en mand, der flyttede rundt på cyklerne, der
stod parkeret på fortov og op ad husmure i Møllegade. Der stod CYKELOPRYDNING på ryggen af
ham. Borgeren fandt det tåbeligt, da folk vil tro, at deres cykel er stjålet og melde det til politiet, så de
kan få en anmeldelse til brug for en evt. forsikringsanmeldelse. Borgeren spurgte, om lokaludvalget
har hørt om projektet. 

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 26. april 2022, at forvaltningen håndterer cykeloprydning i
byen med det formål at sikre fremkommelighed på fortove og pladser samt at sikre evakuerings-
flugt- og brandveje for fodgængere, cyklister og køretøjer. Behovet for oprydning og fjernelse af
efterladte cykler er stort, da der er mange cykler i København, som let kommer til at blokerer for veje
og indgange samt optage plads i cykelstativerne.
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Helt konkret rydder forvaltningens medarbejdere op i cykler, der er væltet, henkastet eller spærrer for
fremkommelighed og adgange til bygninger, veje og lignende. Efterladte cykler markeres med et
bånd, som cyklens ejer skal fjerne som tegn på, at cyklen er i anvendelse. Er båndet stadig intakt
efter 4-6 uger, anses cyklen for at være efterladt og bliver fjernet.

Cykeloprydningsindsatsen er især koncentreret om stations- og metroforpladser, hvor behovet for at
skabe plads i cykelstativerne og for oprydning er størst. Men også i gader såsom Møllegade, hvor du
mødte vores medarbejder, er der behov for jævnligt at sikre fremkommelighed ved at rydde op i
henstillede eller væltede cykler og fjerne de efterladte.

Cykeloprydningen er i sit arbejde meget fokuseret på, at de opryddede cykler er tilgængelige og
synlige for ejerne, således at disse let kan identificeres, selvom de er flyttet fra deres oprindelige
placering.

 

5. Udeservering i Niels Hemmingsens Gade

Med mail den 25. marts 2022 oplyste en borger, at en restaurant fuldstændig har blokeret fortovet
Niels Hemmingsens Gade 19-21 med serveringsborde og permanent placeret plantekasser.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Forvaltningen svarede den 12. april 2022, at når forvaltningen giver tilladelse til udeservering, sker
det altid på baggrund af en konkret vurdering og prioritering af byrummets brug. Det sker primært
med henblik på fremkommelighed og tilgængelighed, men også under hensyn til de politiske
visioner.  

I forhold til den konkrete situation ved Niels Hemmingsens Gade 19-21 forvaltningen kontakte
restauranten med henblik på at vejlede dem om, hvordan deres opstilling kan blive lovlig. En
lovliggørelse vil betyde, at det ved en evt. tilladelse til udeservering i udgangspunktet skal være
muligt at komme forbi opstillingen, uden at fodgængere vil være nødsaget til at gå ud på vejen.

Forvaltningen anbefaler, at man skriver til forvaltningen via giv et praj  https://givetpraj.kk.dk/ om
sådanne forhold. Det sikrer, at forvaltningens tilsyn og sagsbehandlere hurtigst muligt får kendskab til
sagen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
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1. Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning.
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23.  Meddelelser (2022-0142145)

Beslutning
Borgermøde i Arbejdermuseet 3. maj

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget er dialogpartner på Arbejdermuseets UNESCO-projekt og at
der skal være en forventningsafstemning med museet om, hvad det kan i gaderne i kvarteret og i
karreen. Det bør indgå i lokaludvalgets bydelsplan.

Kjeld A. Larsen gav udtryk for, at det bør undersøges, hvad maksimumkapaciteten for gæster er i
museet. Han oplyste, at Arbejdermuseet samarbejder med museer i den engelsktalende del af
verdenen om UNESCO-ansøgningen.

Lean Milo gjorde opmærksom på, at gaderne i kvarteret er belagt med brosten.

 

Lokaludvalgets borgermøde den 16. maj 2022 om Distortion

Bent Lohmann orienterede kort om lokaludvalgets borgermøde om Distortion den 16. maj 2022.

 

Møde med Teknik- og Miljøforvaltningen den 23. maj 2022 om opgradering af
Frederiksberggade 

Bent Lohmann orienterede kort om lokaludvalgets møde med Teknik- og Miljøforvaltningen den 23.
maj 2022 om opgradering af Frederiksberggade.

 

Dialog med socialborgmesteren den 31. maj 2022

Bent Lohmann orienterede kort om lokaludvalgets dialogmøde den 31. maj 2022 med
socialborgmester Karina Vestergård Madsen.

Gunna Starck foreslog, at man i mødet drøfter de rodløse unge, der opholder sig eller driver rundt i
Indre By. Hun henviste til puljeansøgningerne fra Street Society og Crossover, der er omtalt under
dagsordenens punkt 19.

 

Dialog med teknik- og miljøborgmesteren 27. oktober 2022
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Bent Lohmann oplyste, at teknik- og miljøborgmester Line Barfod vil besøge lokaludvalget den 27.
oktober 2022 kl. 17-18. 
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24.  Eventuelt

Beslutning
Niels Kongshaug orienterede om hans rosefest den 25. juni 2022.

Lean Milo orienterede om hans henvendelse til Københavns Politi om narkotikasalg og hæleri i
krydset Adelgade/Borgergade. Han bad sekretariatet rykke politiet for et svar.
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Om Indre By Lokaludvalgs møde den 5. maj 2022
Mødet startede kl. 18.37 og sluttede kl. 22.22.

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
21. Forretningsorden for Indre By Lokaludvalg (2. behandling)
15. Trafikken i gaderne sydøst for Nørreport
16. Udeserveringer på smalle fortov i Middelalderbyen
18. Støtte til aktiviteter i Tour de France-ugen
19. Puljeansøgninger, maj 2022
20. Status på lokaludvalgets 2022-pulje
T1. Overborgmesteren kommer på besøg
3. Bredgade
4. Genopretning af gadestrækninger
5. Sikre skoleveje: Kørselsforbud
6. Høringssvar om Sikker By-strategi
7. Genopretningsplan for turismen: Comeback Copenhagen 2023
8. Ønsker til kommunens budget for 2023
9. Ramme for Indre By Bydelsplan
10. Byens Sjæl
11. Udpegning af medlem til bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
12. IT-refusion til lokaludvalgsmedlemmer
13. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
14. Danmarksmonumentet
17. Christianshavns Lokaludvalgs borgermøde om Lynetteholm
22. Henvendelser til lokaludvalget, maj 2022
23. Meddelelser
24. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Lean Milo Krusemyntehusene af 18.12.2018

Kjeld A. Larsen Rådet for Bæredygtig Trafik

Michael Thorup Gammelholm Beboerforening

Niels Kongshaug Grønne Facader
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Diana Hierbæk E/F Vestersøhus

Lise Brink Andersen Grønnegade Kvarters Beboerforening

Hans-Henrik T. Ohlsen Københavns Delebiler

Bent Lohmann Nansensgade Netværk

Sally Mountfield Nørre Kvarters Beboerforening

Anton Skovle A/B Hjørnehuset

Lars Vedel Jørgensen Socialdemokratiet

Steen Juhl Olesen Det Radikale Venstre

Sven Perdrup Det Konservative Folkeparti

Marianne Halkjær Socialistisk Folkeparti

Jens Erik Frandsen Venstre

Gunna Starck Enhedslisten

Peter Muschinsky Alternativet

Henrik W. Jensen Turistførerforeningen

Nicolai Neergaard Grundejerforeningen De Grå Stokke

 

Fraværende med afbud

Jep Loft. I stedet deltog Henrik W. Jensen, der er 1. suppleant i interessegruppen "Bolig, miljø og
erhverv".

Lars Wallenberg og 2. suppleanten i interessegruppen "Bolig, miljø og erhverv". I stedet deltog 
Nicolai Neergaard, der er 3. suppleant i interessegruppen "Bolig, miljø og erhverv".

Marietta Bonnet. Ved en fejl fik sekretariatet ikke indkaldt en suppleant til at deltage i mødet i stedet
for hende.

 

Fraværende uden afbud

Anastasia von Wildenrath Løvgreen
Mads Aarup
Maja Tini Jensen.

 

Næste møde

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 9. juni 2022 kl. 18.30-22.00 i Vartov, Farvergade 27.
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